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Interjú Herczeg Tamással, Békéscsaba országgyűlési képviselőjével

Lássuk meg egymásban a jót!
A mindennapi életünket 
lassan két éve alapve-
tően meghatározó és 
befolyásoló koronavírus 
járvány mellett szóba 
kerültek az idén megho-
zott, történelmi léptékű 
kormánydöntések, és a 
békéscsabai fejleszté-
sek abban az interjúban, 
amelyet Herczeg Tamás-
sal készítettünk. Bé-
késcsaba országgyűlési 
képviselője a gazdasági 
és egészségügyi témák 
mellett beszélt a közös-
ségek erejéről, valamint 
a fák és a zöldterületek 
fontosságáról.

– A 2021-es esztendő is a ko-
ronavírus-járvány sötét ár-
nyékában telt. Ön szerint 
van-e végleges megoldás a 
Covid ellen?

– Jelenleg nem tud jobb 
megoldást a világ összes or-
szága, így természetesen én 
sem tudok mást mondani, 
mint az oltakozást. Több he-
lyen olvastam arról, hogy „ön-
gyilkos” vírussá válik, lassan 
„elkopik” és influenza szerű-
vé szelídül a Covid. De nyil-
ván az orvostudománynak 
lesz döntő szerepe abban, 
hogy elmúljon. Lehet, hogy 
az injekció helyett a gyógy-
szeres kezelés lesz az út. Már 
vannak olyan hatóanyagok, 
amik csökkentik a súlyos tü-
netek kialakulást, de úgy néz 
ki, hogy az egészségügy általi 
immunizálás nem kerülhető 
meg. Nem megoldás a bezár-
kózás, a korlátozás, a digitális 
tanrend szerinti oktatás, nem 
megoldás az országok herme-
tikus zárása, ráadásul ez le-
hetetlen a mai világban. 

– Szociológusként bizonyára 
az átlagnál többet foglalkozik 
az emberi kapcsolatokkal, s 
főleg a Covidnak az erre gya-
korolt hatásával. Ön szerint 
ezen a területen van-e válto-
zás, és ha igen, milyen mér-
tékű?

– Ha szűkülnek az embe-
ri kapcsolatok, ritkulnak a 
konkrét találkozások, keve-
sebbet vagyunk együtt, an-
nak vannak káros hatásai 
az ember lelkére. Azt mond-
juk, milyen jó, hogy van inter-
net, amin keresztül tarthat-
juk egymással a kapcsolatot. 
De meggyőződésem és a ta-
pasztalatom is, hogy semmi-
képpen nem váltja ki, hogy a 
családok, a közösségek tudja-
nak valós időben és valós tér-
ben együtt lenni. A  gazdaság 
előbb-utóbb talpra áll, de a kö-

zösségeknek nélkülözhetetlen 
szerepük van az életben – hi-
szen szociális lények vagyunk 
–, és ha ezt valami akadályoz-
za, annak nagyon súlyos lelki 
következményei vannak.

– A kormányzat gondolko-
zik-e azon, hogy valamilyen 
segítséget nyújtson azoknak 
az embereknek, akik a koro-
navírus-járvány miatt mentá-
lis problémával küzdenek?

– A  kormányzat részéről 
több döntés is született en-
nek a mentális megpróbálta-
tásnak a feloldására, „keze-
lésére”. Azon túl, hogy nem 
korlátozza a közösségek mű-
ködését, támogatja a progra-
mokat, amik lehetőséget ad-
nak az együttlétre. Ilyen volt 
a Köszönjük Magyarország, 
az Őszi Hacacáré, a plusz for-
rások a civil szervezeteknek, a 
kistelepülések rendezvénye-
inek támogatása. Tehát része 
a kormányzati gondolkodás-
nak, hogy segítse a csoportok, 
szerveztek működését, meg-
teremtse az együttlétek le-
hetőségét. Az, hogy az egyén 
szintjén milyen segítségnyúj-
tás lehetséges, nehezebb kér-
dés. Az látható minden, ebben 
a témakörben végzett kuta-
tásból, hogy a pandémiához 
kapcsolódó bezártság, a kor-
látozások valóban komolyan 
megterhelik a mentális egész-
ségünket, hiszen az otthonlét 
során rövid idő alatt is struk-
turálatlanná válhat az ember 
élete, megszűnik 
a rendszeresség, 
sokkal csekélyebb 
az impulzusok 
száma. Nagy való-
színűséggel ennek 
a bezártságnak is 
köszönhető az az 
elkeserítő meny-
nyiségű agresszivitás, ami a 
közösséginek nevezett olda-
lakon tapasztalható, szinte 
bármilyen téma is vetődik fel 
a „beszélgetés” során. Éppen 
ezért a legutolsó, leginkább 
elkerülendő lépésnek tartom 
a zárást.

– Nem csak az állampolgárok 
szomatikus és lelki egész-
ségére, de az élet valameny-
nyi területére negatívan ha-
tott a járvány. A gazdaság bár 
nyáron rekord növekedést 
mutatott az elmúlt év azo-
nos időszakához képest, most 
megint csökken a teljesít-
mény dinamikája. Ön szerint 
ellensúlyozhatók-e a kor-
mány intézkedéseivel a világ-
gazdasági folyamatok?

– A  következő évre már el-
készült a gazdasági növekedés 
ütemére vonatkozó terv, ami-

ben van dinamika. A  követ-
kező esztendőre öt százalék 
feletti növekedést prognoszti-
zál Varga Mihály pénzügymi-
niszter, és az azt követő esz-
tendőben is hasonló lehet a 
fejlődés.  A világban most azt 
látjuk, hogy villamosenergia, 
földgáz, és alapanyag hiány-
ra számítanak a szakértők. 
Ezek közül az első kettő ese-
tében hozott döntések – és itt 
a rezsicsökkentés során meg-
határozott lakossági árak-

ra, valamint 
a hosszútávú 
földgázvásárlá-
si szerződésre 
gondolok – biz-
tonságot és ki-
szá míthatósá-
got jelentenek. 
A  napokban 

született előterjesztés, ami a 
kisvállalkozások kedvezmé-
nyes árú energiafelhaszná-
lását eredményezi, a gazda-
ság szereplőinek egy fontos 
csoportjánál szolgálja a mű-
ködési stabilitást. A rezsi-
csökkentéssel, a földgázbe-
szerzéssel, illetve a rögzített 
üzemanyagárral sok terüle-
ten ellensúlyozhatók a világ-
piaci trendek. Körbenézve 
a szomszédos országokban, 
vagy az Európai Unióban az 
látható, hogy a magyar kor-
mány sokkal többet tett, mint 
más országok vezetői. És eh-
hez hozzáteszem a munkál-
tatói adók  négy, a kisvállala-
ti adók további egy százalékos 
csökkentését. Ezzel együtt 
ezerötszáz milliárdos adó-
csökkentést hajt végre jövőre 
a kormány, ami valóban törté-
nelmi léptékű!

– A gazdaság talpra állítása 
mellett jelentős támogatáso-
kat, kedvezményeket kapnak 
az állampolgárok. Melyeket 
tart a legjelentősebb idei par-
lamenti döntéseknek?

– Az elfogadott jövő évi 
adócsomag több olyan ele-
met is tartalmaz, ami pá-
ratlannak és történelminek 
nevezhető. Ebbe tartozik a 
huszonöt év alattiak adó-
mentes jövedelme. Bár-
honnan is származik ez a 
jövedelem – legyen az vál-
lalkozás, őstermelői tevé-
kenység, foglalkoztatás 
vagy diákmunka – nem ter-
heli személyijövedelem-
adó. Teljesen rendhagyó, 
hogy a gazdaság teljesítőké-
pességének köszönhetően 
a családok az átlagjövede-
lem szintjéig visszakapják 
a befizetett adójukat. Ilyen 
még soha nem volt Magyar-
országon. Az is szinte pél-
da nélküli, hogy a garantált 
bérminimum és a minimál-
bér ilyen mértékben emel-
kedik a következő évben. 
Bár nem adójogszabály, de 
nagyon jelentős a nyugdíj 
prémium és a nyugdíj ki-
egészítés összege, amit ez 
év novemberében kaptak az 
idősek. Magam is javasol-
tam, hogy azok a kisnyug-
díjjal rendelkezők, akiknél 
a nyugdíjprémium mértéke 
nem érte volna el a maximá-
lisan adható összeget, ők is 
kapják meg a nyolcvanezer 
forintot. Az erről szóló kor-
mánydöntést kicsit a saját 
sikeremnek is érzem.

Herczeg Tamás országgyűlési képviselő felszólalás közben

Szarvas Péter 
évértékelése
Tisztelt Békéscsabaiak!
Ismét egy mozgalmas esz-
tendőt tudhatunk magunk 
mögött. Az évnek ebben a 
szakaszában visszatekin-
tünk a magunk mögött ha-
gyott időszakra és összegez-
zük a velünk, körülöttünk 
történteket.

Ez az év mindenkit nagy 
megpróbáltatások elé ál-
lított. A családokat, a gaz-
dasági élet szereplőit, az 
oktatást, az egyé-
neket és a közös-
ségeket. Olyan 
évet hagyunk 
magunk mö-
gött, amely jócs-
kán próbára tett 
mindannyiunkat, 
de büszkén mondhatom, 
hogy Önök emberségből je-
lesre vizsgáztak. 

Számos példát láttam kö-
zösségünkben az önzetlen-
ségre, segítőkészségre és az 
összefogásra. Felelősséget 
vállaltunk egymásért, a vá-
rosért, az örökségünkért, és 
ami talán ennél is fontosabb, 
a közös jövőnkért.

Az új kihívások és nehéz-
ségek ellenére Békéscsaba 
fejlesztésekben gazdag évet 
zárhat maga mögött. Váro-
sunk fejlődése szempontjából 
rendkívüli jelentőséggel bír a 
Modern Városok Program, 
melynek keretében zajlik 
minden idők legjelentősebb 
járda és úthálózat fejlesz-
tése, megépült a Fürjesi el-
kerülő út, folyamatban van 
a Wenckheim-kerékpárút 

hálózat és a 
Mu n k á c s y-ne -
gyed kialakítá-
sa. Geotermi-
kus hőközpont 
és napelempark 
épül. A Smart 
Grid projekt ke-

retében LED-es, alkonykap-
csolós világítási rendszert 
építettünk ki. Továbbá zajlik 
a piac fejlesztése is. Megújult 
sportcsarnokban játszanak a 
röpis és a kézis hölgyek.

2021-ben három szociális 
bérlakással bővült az önkor-
mányzati bérlakások száma. 

A Napraforgó 
a megoldás 
az ellátásra
Fennállásának 40. évfordulóját ünnepelte 2021. őszén a 
Mozgáskorlátozottak Békés Megyei Egyesület, amely a 
nyolc megyei egyesület közül a legnagyobbként, huszon-
három csoporttal, közel tízezer taggal működik. Dr. Ru-
zsa György 2020. szeptember 18-án egy olyan időszak-
ban vette át a szervezet irányítását, ami működése talán 
legnagyobb kihívásaival nézett, és néz szembe. Az elnök 
ennek ellenére optimistán, bizakodóan mesélt a minden-
napjaikról.

– Az egyesületnek nem 
csak helyi csoportjai van-
nak, hanem rendelkezünk 
egy igen komoly intézmény-
rendszerrel, ami az ország 
talán legnagyobb ilyen jel-
legű civil szervezet által 
fenntartott intézmény-
rendszere, és ez alapján 
mondhatom, hogy egye-
dülálló – kezdte a működé-
sük bemutatását dr. Ruzsa 
György elnök. –A  szolgál-
tatást és a struktúrát te-
kintve igen széles körű a 
tevékenységünk. Csor-
váson működtetünk egy 
bentlakásos intézményt 
és egy támogató szolgála-
tot. Békéscsabán van egy 
nappali ellátást biztosí-
tó intézmény,továbbá egy 
támogató szolgálat és vé-

gül  a Napraforgó Egységes 
Gyógypedagógiai és Mód-
szertani Intézmény. Ez 
utóbbi köznevelési intéz-
mény, amin belül óvodai, 
iskolai ellátást biztosítunk, 
illetve korai fejlesztést, ami 
a pedagógiai szakszolgálat 
része. A megye negyvenhá-
rom településéről vannak 
ellátottjaink, és ez most kö-
zel száznegyven gyermeket 
jelent.

– Hogyan építették fel ezt 
az egyedülálló struktúrát?

– Először csak az isko-
la működött és a pedagógi-
ai szakszolgálat Napraforgó 
Pedagógiai Szakszolgálat és 
Iskola néven.

A fák, az er-
dők, azoknak 
a mennyisé-
ge perdöntő a 
jövőnk szem-
pontjából.

Felelőssé-
get vállal-
tunk egy-
másért, a 
városért.

FOLYTATÁS A 6. OLDALON

FOLYTATÁS A 3. OLDALON

FOLYTATÁS A 3. OLDALON



2021. DECEMBER 11., SZOMBAT2

Különleges 
Tisza-híddal 
bővült az M44-es
Újabb tíz kilométeres sza-
kasszal, és egy különleges 
Tisza-híddal bővül decem-
ber 15-től az M44-es gyors-
forgalmi út nyomvonala. Az 
átadást követően immár 90 
kilométeren haladhatnak 
a Békéscsaba felől Kecske-
mét, illetve Budapest irá-
nyába közlekedő autósok.

Talán már csak az időseb-
bek emlékeznek rá, hogy a 
2000-es évek előtt milyen 
kellemetlenséget, egy bal-
szerencsés érkezést köve-
tően milyen hosszú várako-
zást jelentett gépjárművel 
áthaladni Tiszaugnál a Ti-
szán. A folyón átívelő egy-
ben vasúti és közúti híd a 
k e l e t - m a g y a r -
országi térség 
e l m a r a d o t t s á -
gának, elszi-
g e t e l t s é g é n e k 
a jelképe volt. 
2001-ben az első 
Orbán-kormány 
idején adták át az új Tisza-
hidat, amely végre elválasz-
totta a közúti közlekedést a 
vasútitól. Két évtizeddel ké-
sőbb újabb mérföldkőhöz 
érkezett az országrészek 
között közlekedés, mivel el-
készült a jelenlegitől né-
hány száz méterrel észa-
kabbra átívelő új híd, ami 
immár kétsávos, és alkal-
mas a gyorsforgalmi közle-
kedésre.

Békés megye fejlődését 
több évtizedre vetette visz-
sza a közúti infrastruktú-
ra elmaradottsága, amin ér-
zékelhető változást a 2019 
őszén átadott Kondoros-
Tiszakürt közötti M44-es 
gyorsforgalmi út 61 km-es 
szakasza jelentett. Sokan 
még három-négy éve sem 
hitték, hogy a több évtize-
dig ígérgetett gyorsforgal-
mi út valóban elkészül. Az 
átadás után viszont már a 

kétkedők is elhitték, hogy a 
magyar kormány biztosít-
ja a forrást, és valóban meg-
építi azt az utat, ami Békés 
megye számára egyet jelent 
a fejlődés útjával.

A 2019-es átadás után 
egy évvel, tavaly december-
ben a Békéscsaba-Kondors 
szakasz is átadásra került, 
most pedig, újabb egy esz-
tendő elteltével a Tiszakürt-
Lakitelek 10 km-es szakaszt 
is birtokba vehetik az autó-
sok. Ezzel már 90 kilomé-
ter hosszúra bővül az M44-
es gyorsforgalmi út, ami egy 
különleges Tisza-híddal is 
gazdagodik.

Európában egyedülálló, 
és a világon is 
csak nagyon ke-
vés helyen talál-
ható olyan szer-
kezetű híd, mint 
a most átadás-
ra kerülő. A pi-
lonok deformált 

ellipszis alakúak, és ezáltal 
a tartószerkezet egy ekhós 
szekér látványát kelti. A pi-
lon szerkezethez 1600 köb-
méter betont használtak fel, 
míg összesen 15 000 köbmé-
ter betont emésztet fel a tel-
jes híd megépítése. A 307 
méter fesztávolságú meder-
híd szakaszán 2573 tonna 
szerkezeti acél lett beépít-
ve, és több mint 5800 mé-
ter vasbeton cölöp készült 
1, és 1,3 méter szélességben. 
A  mederhíd háromnyílá-
sú ferdekábeles híd, közép-
ső támaszköze 152 m. A jobb 
parton az átjárást biztosító 
egynyílású, a bal parton öt-
nyílású hullámtéri híd csat-
lakozik a mederhídhoz. 

A híd, és ezzel együtt a 
Tiszakürt-Lakitelek kö-
zötti 10 km hosszú M44-es 
gyorsforgalmi útszakasz át-
adására december 15-én ke-
rül sor.

Élhetőbbé válik Békéscsaba jaminai városrésze

Elkészült a déli elkerülő út!
Békéscsaba déli város-
részének élhetőségét, 
közlekedésbiztonságát 
alapvetően meghatá-
rozó, javító beruházás 
átadása történt meg 
november végén. A hi-
vatalosan a 444. számú 
főút, a köznyelvben 
Fürjesi elkerülőként 
ismert út közvetlen 
összeköttetést jelent a 
Dél-Békés felől érkező 
forgalom számára az 
M44-es gyorsforgalmi 
úttal. A fejlesztés tör-
ténelmi léptékű válto-
zást hozhat a jaminai 
lakosság életében, és a 
terület gazdasági fejlő-
désében.

A Fürjesi elkerülő út gondo-
lata másfél évtizedes múlt-
ra tekint vissza. A honvédel-
mi minisztérium 2005-ben 
kezdte meg a fürjesi radar-
állomás telepítését, aminek 
a próbaüzeme 2006 júliusá-
ban zajlott. Ehhez kapcso-
lódóan az akkori honvédel-
mi minisztérium ígéretet 
tett rá, hogy a megközelít-
hetőséget javítandó mintegy 
„hadi útként” megépül a vá-
ros déli elkerülője (fürjesi el-
kerülő) ami biztosítja a hon-
védség számára is a lokátor 
állomás gyorsabb megköze-
lítését. A  regnáló békéscsa-
bai alpolgármester is több 
alkalommal beszélt a déli 
elkerülő megépítéséről, ám 
a hangzatos kijelentéseket 
nem követték a tettek. Az út 
megépítésének szükségessé-
ge később a 2014-es városfej-
lesztési koncepcióban me-
rült fel, amely tartalmazta: 
„A városszerkezet fejleszté-
se és a várost terhelő átmenő 
forgalom további csökkent-
hetősége érdekében szüksé-
ges a várost elkerülő főút-
hálózat teljessé tétele, a déli 
elkerülés kiépítése illetve 
az M44-es gyorsforgalmi út 
megvalósításával egyidejű-
leg az új városi kapcsolatok 
kiépítése.” 

A tervek megvalósítá-
sa akkor vált kézzelfogha-
tó közelségbe, amikor Hanó 
Miklós gazdasági ügye-
kért felelős alpolgármes-
ter 2016. márciusában egy 
csanádapácai fórumon átad-
ta az elkerülővel kapcsola-
tos dokumentációt Seszták 
Miklósnak. Az államtitkár 
támogatóan állt a projekt-
hez, aminek az előkészítésé-
ben Pántya József, a NIF út-
fejlesztési igazgatója is nagy 
segítséget nyújtott. Sikerült 
az M44-es gyorsforgalmi 
út megépítéséhez kapcsol-
tan a beruházáshoz forrást 

szerezni, így 2018-ban már 
az engedélyes tervek is el-
készülhettek. A tényleges 
munkák 2020 tavaszán kez-
dődtek el, és a terek szerint 
2022 augusztusában feje-
ződtek volna be. A kivitelező 
munkájának köszönhetően 
a határidő előtt tíz hónap-
pal, már 2021. novemberé-
ben forgalomba helyezték az 
új elkerülőt.

A 444. számút főút avatá-
sán Herczeg Tamás, Békés-
csaba Megyei Jogú Város or-
szággyűlési képviselője úgy 
fogalmazott, a beruházás 
több egy infrastrukturális 
fejlesztésnél. A Fürjesi elke-
rülő a dél-békési térség, és a 
déli városrész számára a fej-
lődés útja.

Példaként hozható a 2005-
ben teljes szakaszában elké-
szült békéscsabai északi el-
kerülő út, amely a Gyulai 
utat a Dobozi, a Békési és a 
Szarvasi utakkal köti ösz-
sze. Az elkerülő mellett a 

volt konzervgyár területétől 
a Berényi útig számos cég lé-
tesített telephelyet, vagy új 
székhelyet. Ez a látványosan 
fejlődő iparterület példa le-
het arra, milyen fejlődés in-
dulhat el a fürjesi-elkerülő 
melletti déli városrészben. 
A most átadásra kerülő 444. 
számú út másik végpontján, 
a csanádapácai úton már 
várja a betelepülő cégeket 
az az iparterület, amelynek 
infrastrukturális fejlesztése 
egy éve készült el.

Szintén jelentős segítséget 
nyújt a dél-békési gazdálko-
dóknak az elkerülő, hiszen 
így nem kell a jaminai város-
részen keresztül megközelí-
teniük az M44-es gyorsfor-
galmi utat, ezzel pedig időt, 
üzemanyagot és ezzel költ-
ségeket takaríthatnak meg.

A déli kertvárosi részben 
lakók számára az életminő-
ségben hoz majd pozitív vál-
tozást a fejlesztés, hiszen 
megszűnik a nagy tehergép-

jármű forgalom, ezáltal pe-
dig csökken a károsanyag- és 
zajterhelés, biztonságosabbá 
válik a városrészben a közle-
kedés.

A fejlesztés egyik fontos 
elemeként az elkerülő 5 ki-
lométeres szakaszához kap-
csolódóan felújították a 
44-es számú főút M44-es 
csomópontjáig vezető 750 
méteres szakaszt, valamint 
felújításra, kiszélesítésre ke-
rült a csanádapácai útnak 
a város belterületi határá-
tól az elkerülő korforgalmi 
csomópontjáig terjedő út-
szakasza. Ezzel együtt a 
csanádapácai út mellett ki-
alakított ipari parkhoz is ki-
építették a járműosztályo-
zós csomópontot. 

A fejlesztés részeként az 
elkerülő mellett aszfalt bur-
kolattal ellátott szerviz utat, 
vagy kerékpárutat építet-
tek, ami a biciklisek számá-
ra biztosít balesetmentesebb 
közlekedést, valamint köz-
vetlen csatlakozást a város 
sugaras irányú kerékpárút 
hálózatához.

A fejlesztés elkészültét 
követően Pántya József út-
fejlesztési igazgató arról is 
beszélt, hogy az elkerülő 
mellett a beruházás része-
ként 172 lombhullató fát, 83 
fenyőt, és 7000 cserjét ültet-
tek el.

Herczeg Tamás pedig 
úgy fogalmazott, hogy a Bé-
késcsaba déli városrészé-
ben lakók életminőségének 
javítása kiemelten fontos 
szempont volt, de legalább 
ilyen jelentős lehet az elkerü-
lő megépítésével felpezsdü-
lő gazdaság aktivitás, ami új 
munkahelyeket hozhat létre. 
Kijelentette, hogy a megye 
déli részéről érkező forga-
lom számára a biztonságos 
közlekedést segíti majd a 
csanádapácai út és az Újkí-
gyós-Gerendás összekötő 
út kereszteződésében épülő 
körforgalom, amelynek meg-
kezdődött a tervezése.

Az M44 építési szakaszai
SZAKASZ KEZDÉS ÁTADÁS HOSSZ KÖLTSÉG
Békéscsaba–Kondoros 2018. február 2020. december 17,6 km 41,1 Mrd
Kondoros–Tiszakürt 2017 eleje 2019. november 2. 61 km 145,8 Mrd
Tiszakürt–Lakitelek 2018. július 2021. december 15. 10+2,1 km 51,3 Mrd
Lakitelek–Szentkirály 2020. február 2024. március 4,6+39,3 km 43,6 Mrd
Szentkirály–Kecskemét 2022. tavasz 2025. eleje 32,2 km  118 Mrd
Fürjesi elkerülő 2020. március 13. 2021. november 24. 8,05 km 5 Mrd

Felavatták a 444. számú főutat, a Fürjesi elkerülőt

2020. tavaszán még csak a nyomvonalat jelölő karók jelez-
ték, hogy hol épül a Fürjesi elkerülő út

Ekhós szekeret formáz az M44-es új tiszai hídja

Az új híd építésénél 5800 méternyi vasbeton cölöp épült

2573 tonna 
szerkezeti 
acél lett be-
építve
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A rendkívüli 
helyzet ellenére 
is a fejlődés útján 
Békés megye
Rendkívüli és különleges, 
viszontagságokkal, megpró-
báltatásokkal teli évtől kö-
szön el a nagyvilág, s szű-
kebb pátriánk. Immáron a 
második esztendő pereg tova 
az idő megállíthatatlan ho-
mokóráján, amit az emberi-
ség egy láthatatlan, de halá-
losan veszélyes vírus okozta 
világjárvány árnyékában, 
alapvetően védekezéssel 
tölt. A koronavírus-járvány 
átírta a mindennapok for-
gatókönyveit, az elmúlt idő-
szakban világszerte új értel-
met nyert a veszélyhelyzet, 
illetve a biztonság fogalma, 
és felértékelődött a védelem, 
a védekezés képessége. 

A kormány helyénva-
lóan és kellő időben meg-
hozott járványügyi dön-
téseinek köszönhetően 
Magyarországon a lehető 
leghamarabb rendelkezésre 
állt a pandémia letöréséhez, 
megfékezéséhez szükséges 
leghatásosabb és leghatéko-
nyabb fegyver, a védőoltás, 
ami életeket mentett, ment. 

A világjárvány árnyéká-
ban a Békés megyei köz-
igazgatás is megtanult 
gúzsba kötve táncolni, hi-
szen egyszerre kellett el-
lássuk alapfeladatainkat, 
s megfeleljünk, eleget te-
gyünk a védekezés megszer-
vezésével kapcsolatos em-
berfeletti kihívásoknak. 
Bebizonyítottuk, hogy a köz-
jó érdekében tevékenykedő 
közigazgatásnak igenis van 
reagálóképessége, képes a 
létszámtöbbszörözésre, és 
a produktív kényszer meg-
sokszorozza erőinket. A kor-
mányhivatal egyik – ha nem 
– legfontosabb célja a me-
gye demográfiai és gazdasá-
gi helyzetének javítása, ezál-

tal a népességmegtartó erő 
növelése és a felzárkóztatás 
megteremtése.

A veszélyhelyzet sem tán-
torított el céljaink megvaló-
sításától, Békés megye a fej-
lődés útján jár. Csökken az 
álláskeresők száma, mintegy 
150 ezren dolgoznak szűkebb 
pátriánkban. Az agrárium 
szereplői tavaly rekordössze-
gű 59,5 milliárd forintos tá-
mogatásban részesültek, az 
idei kérelmek előlegeit orszá-
gosan is kiemelkedő mérték-
ben fizettük ki. A megyében 
megújulnak az utak: terve-
zik az M47-est, több szaka-
sza is elkészült már az M44 
gyorsforgalmi útnak, Békés 
ez által bekapcsolódott az or-
szág közúti vérkeringésébe. 
A kormányhivatal számos, 
nemzetgazdasági szempont-
ból kiemelt beruházás során 
koordinálja az eljárásokat, 
elég csak a mezőhegyesi Mé-
nesbirtokot, a szabadkígyósi 
Wenckheim-kastélyt, a gesz-
ti Tisza-kastélyt, a gyu-
lai Airbus-beruházást vagy 
több Békéscsabát érintő be-
ruházást említenünk.

A Megváltó születésére, a 
betlehemi csillag felragyo-
gására készül a keresztény 
világ. Az advent a legszen-
tebb csodára várakozás idő-
szaka. Éppen ezért fontos, 
hogy ünneplőbe öltöztetett 
lélekkel és igaz szívvel tud-
junk szeretni és hálát adni.

A Békés Megyei Kormány-
hivatal nevében meghitt, ál-
dott, kegyelmekben gazdag 
karácsonyt és egészségben, 
sikerekben, eredményekben 
gazdag békés, boldog új esz-
tendőt kívánok a választóke-
rület valamennyi lakosának!

DR. TAKÁCS ÁRPÁD  
KORMÁNYMEGBÍZOTT

158 darab teljesen új, mo-
dern, Békéscsaba városké-
pébe illeszkedő utasváró 
kerül telepítésre a város bel-
területén és fejlesztjük az 
ivóvízhálózatot többek kö-
zött a Kisfényesi úton, a 
Fonó és Lajta utcákon. 

Családbarát intézkedés-
ként Európai uniós forrás-
ból megvalósult gerlai or-
vosi rendelő felújítása és 
bővítése. Folyamatban van 
a Lencsési bölcsőde bővíté-
se, valamint az Építők útja 
építése is, hogy csak a legje-
lentősebb fejlesztéseket em-
lítsem. 

Ezek a fejlesztések mind 
nagyon fontosak, hiszen 
településünk épül és szé-
pül rajtuk keresztül. De ta-
lán még ennél is fontosabb 
mindaz, amit Békéscsaba 
rendezettségért, zöldfelüle-
teinek megőrzése és a kör-
nyezetvédelme érdekében 
tettünk. 

Úgy gondolom, az innová-
ció nem zárja ki a környezet-
védelmi szempontokat, ezért 
ezeknél és minden más fej-

lesztésnél is folyamatosan 
ügyelünk arra, hogy környe-
zetünk terhelése az új beru-
házásoknak köszönhetően 
folyamatosan csökkenjen.

Békéscsaba zöld vá-
ros, mely az épített érté-

kei mellett odafigyel, ápolja 
a természeti értékeit is. El-
kötelezettek vagyunk az ön-
kormányzat működési terü-
leten található faállomány 
bővítése, Békéscsaba zöldí-
tése mellett. Jelenleg száz-

ötven hektárnyi erdő van a 
város tulajdonában, Békés-
csaba közigazgatási terü-
letén pedig hatvanhárom-
ezer fa áll. A klímatudatos 
gondolkodás jegyében azon-
ban további, jelentős mérté-
kű zöldítést tűztünk ki célul. 
A folyamatban lévő fejlesz-
téseknél szem előtt tartjuk 
a zöldfelületek megóvását, 
és azt, hogy ha mégis fákat 
kell kivágni, azok helyett na-
gyobb számban telepítsünk 
újakat.

Nobel-díjas írónk, Kertész 
Imre írta: „Sosem kezdhe-
tünk új életet, mindig csak 
a régit folytathatjuk”. Men-
jünk tovább mi is a meg-
kezdett úton, hiszen közös 
érdekünk, hogy Békéscsa-
ba fejlődése tovább folyta-
tódjon. Ha segítjük és tá-
mogatjuk egymást, akkor 
2022-ben is eredményes 
évet zárhatunk. Folytassuk 
a megkezdett munkát és dol-
gozzunk együtt minél töb-
bet Békéscsaba sikeres jövő-
jéért!

 SZARVAS PÉTER
BÉKÉSCSABA MEGYEI JOGÚ 

VÁROS POLGÁRMESTERE

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL
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Menjünk tovább mi is a megkezdett úton

Szarvas Péter évértékelése

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

– Ha szűkebb kitekintésben 
beszélünk a lassan véget 
érő esztendőről, akkor mi-
lyen fontos események jut-
nak az eszébe Békéscsabá-
val kapcsolatban?

– Az egyik legfontosabb, 
hogy folyamatosan épül az 
M44-es. Az M5-ösig tar-
tó utolsó harminckét kilo-
méteres szakaszon jövő-
re elkezdődik a tényleges 
kivitelezői munka. Nagy 
örömünk a Fürjesi elkerü-
lő átadása. Szoktam arra 
járni, és látom, hogy so-
kan használják az új utat. 
Jó, hogy a teherautók, ka-
mionok nem a városon ke-
resztül közlekednek, ez-
zel csendesebb, élhetőbb 
lett a jaminai városrész. 
Hamarosan forgalom-
ba helyezik az Építők út-
ját, ami könnyebb közle-
kedést tesz majd lehetővé 
a Kétegyházi úton találha-
tó ipartelep és a Lencsési 
lakótelep között. A  város 
megközelíthetősége a Bé-
késcsaba – Lökösháza vas-
útvonal korszerűsítésével 
is javul, és ugyanezt szol-
gálja a tervezett reptérfej-
lesztés, amihez kapott for-
rást az önkormányzat. 

– Tavalyi kormánydön-
tés alapján idén elkezdő-
dött a hétmilliárdos bé-
késcsabai útfejlesztési, 
valamint a kettőmilliárd-
háromszázmillió forintos 
járdafelújítási program. 
Ebben az évben már látha-
tó a munkálatok eredmé-
nye, de a közösségi médiá-
ban sokan sérelmezik, hogy 
a lakóhelyük kimaradt a 
fejlesztésből. Jogosnak véli 
ezeket a felvetéseket?

– Megértem, és elfo-
gadom, hogy nagyon so-
kan úgy gondolják, az előt-
tük lévő járdát, vagy utat 
is fel kell újítani. Én azo-
kat a szükségleteket gyűj-
töttem össze, amik az ön-
kormányzati képviselők, 
illetve a Polgármesteri Hi-
vatal információi alap-
ján rendelkezésre álltak. 
Dolgoztam, lobbiztam, ér-
veltem az útjainak és jár-
dáink javulása és gyara-
podása érdekében. Annyi 
pénz érkezett Békéscsa-
bára, amennyit még soha 
nem tudott útra, járdá-
ra fordítani a város. Mivel 
nem önkormányzati kép-
viselő vagyok, arról, hogy 
az önkormányzat terüle-
tén melyik utat, vagy me-
lyik járdát javítják, én nem 

hozhatok döntést. Ez a he-
lyi képviselő testület, il-
letve az azt vezető polgár-
mester kompetenciája.

– A közösségi oldalán fo-
lyamatosan jelennek meg 
olyan fotók, amelyek va-
lamilyen környezetvédel-
mi programon készültek. 
Pusztán a fák szerelmese, 
vagy úgy gondolja, hogy a 
klímaváltozás megállításá-
ban valóban az utolsó per-
cekben vagyunk?

– A kettő között található 
az igazság. A  zöld környe-
zet fontos nem csak a klí-
mavédelem, hanem a han-
gulatunk, a jóllétünk, az 
egészségünk szempontjá-
ból is. Amikor például Bu-
dapest belvárosában gya-
logolok, és nem látok az 
utcában fát, füvet, vidé-
ki emberként ez azonnal 
feltűnik és nyomasztólag 
hat rám. Tehát ez is benne 
van, és az is, hogy időnként 
„klíma-szorongok”, ami 
nem jó, de van ilyen. A fák, 
az erdők, azoknak a meny-
nyisége sorsdöntő a jövőnk 
szempontjából. Tehát a fák 
ültetése, a nyári szárazság-
ban azok locsolása, óvása, a 
személyes motiváció mel-
lett, az éghajlatunk élhető-

sége iránt érzett felelősség-
nek is az eredménye. 

– Szakmáját tekintve kö-
zösség építő, szociálpoli-
tikus és tanár, de emellett 
elkötelezett állatvédő és 
környezetvédő, miközben 
infrastruktúra fejlesztése-
kért, gazdasági támogatási 
ügyekben és munkahelyte-
remtő forrásokért lobbizik. 
Olykor van hiányérzete va-
lamely területtel kapcsolat-
ban?

– Igen, van, nem is kevés. 
Hiszen nincs olyan, hogy va-
lami készen van és hátra-
dőlhetünk. Ami ma rendben 
van, és nem figyelünk rá, azt 
holnap már javítani kellhet, 
ami ma elegendő, azt holnap 
sokan már kevésnek tart-
hatják. Azt is tudom, hogy 
sok szempontból kell fejlőd-
nie szeretett otthonunknak, 
Békéscsabának, hogy min-
denki jól érezze magát itt-
hon. Ugyanakkor fontos, 
hogy tudjunk örülni az ered-
ményeinknek, éljük meg po-
zitív érzéssel mások erőfe-
szítéseit is, és lássuk meg 
egymásban a jót, a szeretni-
valót. Biztos vagyok abban, 
hogy ez a saját boldogsá-
gunkhoz, boldogulásunkhoz 
is nagyban hozzájárul.

Interjú Herczeg Tamással, Békéscsaba országgyűlési képviselőjével

Lássuk meg egymásban a jót!
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„Minden háztartásba 
négy maszkot 
szeretnék ajándékozni”
Képviselői tiszteletdíjá-
ból több mint száznegyven-
ezer egészségügyi maszkot 
vett Herczeg Tamás, ame-
lyek csomagolását és boríté-
kolását már el is kezdték az 
országgyűlési képviselővel 
a munkatársai és a segítői. 
A fertőtlenített irodában, 
megfelelő higiéniai elővi-
gyázatosság mellett végzett 
munka során minden borí-
tékba négy darab, steril ál-
lapotú egészségügyi maszk 
kerül. Ezeket a borítékokat 
folyamatosan kezdik majd 
kiszállítani a választókerü-
let lakóinak. Az akció nem 
az első, hiszen a járvány-
helyzet során már több al-
kalommal adományozott a 
képviselő az adózott jöve-
delméből vásárolt maszko-
kat, fertőtlenítő szereket az 
önkormányzatoknak, civil 

szervezeteknek, idősottho-
noknak, és a választókerü-
let lakóinak is.

A mostani akcióval kap-
csolatban Herczeg Tamás 
elmondta, hogy minden 
háztartásba szeretne eljut-
tatni négy darab maszkot, 
amiknek a kézbesítése ka-
rácsony előtt megkezdő-
dik. A hatalmas mennyisé-
gű maszk beborítékolása 
ugyanakkor jelentős időt 
vesz igénybe, így a legtöb-
ben csak az ünnepek után 
kapják meg a csomagot. 
A  képviselő hozzátette, az 
a cél, hogy valamennyi pos-
taládába eljusson egy-egy 
ilyen boríték. Nehézséget 
a tömbházak jelenthetnek, 
mivel sok helyen a terjesz-
tők nem jutnak be a lépcső-
házakba, de erre is próbál-
nak megoldást találni.

Békéscsabát 
érintő kormány 
határozatok
A Magyar Közlönyben 
megjelent, Békéscsabát 
érintő, kiemelt jelentőségű 
jogszabályok 2021-ben:

MAGYAR KÖZLÖNY 
2021. ÉVI 217. SZÁM
1851/2021. (XI. 30.) számú 
Kormány Határozat

A Terület és Településfej-
lesztési Operatív Program 
keretében finanszírozott, he-
lyi foglalkoztatási együttmű-
ködések Békéscsaba Megyei 
Jogú Város területén és vá-
rostérségében című program 
az eredeti 1,1 milliárd forin-
ton túl  további 183  334  718 
forint támogatásban része-
sült.

MAGYAR KÖZLÖNY 
2021. ÉVI 196. SZÁM
1762/2021. (X. 27.) számú 
Kormány Határozat

A Modern Városok Prog-
ram keretében a Békéscsabai 
Sportcentrumban megvaló-
suló városi sportuszoda terve-
zéséhez szükséges többletfor-
rás biztosításáról szóló döntés 
értelmében a kormány plusz 
180 millió forintot biztosít.

MAGYAR KÖZLÖNY 
HIVATALOS ÉRTESÍTŐ 
2021. ÉVI 51. SZÁM

A családokért felelős tárca 
nélküli miniszter és a belügy-
miniszter az EszCsM-BM 
együttes rendelet alapján to-
vábbi tizenegy település mel-
lett Békéscsaba Megyei Jogú 
Város Önkormányzatának 
ítéli oda 2021. évben az Idős-
barát Önkormányzat díjat.

MAGYAR KÖZLÖNY 
2021. ÉVI 109. SZÁM
1369/2021. (VI. 10.) Kormány 
Határozat

A huszonötezer fő feletti te-
lepülési önkormányzatokat 
érintő, a koronavírus-világ-
járvány nemzetgazdaságot 
érintő hatásainak enyhíté-
se kapcsán szükséges továb-
bi intézkedésekről.

Békéscsaba Megyei Jo-
gú Város Önkormányza-
ta feladatainak támogatá-
sa 600  000 millió forinttal 
(ivóvízhálózat fejlesztése, 
TOP-projekt el nem számol-
ható költségeinek támo-
gatása, közterület infra-
strukturális fejlesztése, 
önkormányzati ingatla-
nok felújítása, önkormány-
zat feladatainak biztosítása 
részben támogatás nyújtá-
sával.)

MAGYAR KÖZLÖNY 
2021. ÉVI 93. SZÁM
1289/2021. (V. 20.) Kor-
mány Határozat

Békéscsaba város köz-
pontjában található, a Ma-
gyar Állam tulajdonában 
lévő Körös Hotel épületé-
nek bontás előkészítése és 
megvalósítása érdekében 
191  242  950 forint forrás 
rendelkezésre állásáról.

MAGYAR KÖZLÖNY 
2021. ÉVI 90. SZÁM
1274/2021. (V. 17.) Kor-
mány Határozat

A Modern Városok Prog-
ram keretében a békéscsa-
bai Wenckheim turista- és 
kerékpárút megvalósítá-
sa érdekében szükséges 
többlettámogatás biztosí-
tásáról. Az eddig biztosí-
tott forráson felül további 
1  447  845  343 forint több-
let költségvetési támoga-
tást nyújt a kormány.

1275/2021. (V. 17.) Kormány 
Határozat

A Modern Városok 
Program keretében az új, 
multifunkciós sportcsar-
nok tervezése a Békéscsa-
bai Sportcentrumban pro-
jekt előkészítése érdekében 
szükséges többlettámoga-
tás biztosításáról. A határo-
zat értelmében 145 442 000 
forint plusz költségvetési 
forrást biztosít a tervezési 
feladatok megvalósítására.

A jövőt a jelenben hozott 
döntések határozzák meg

Új elnök vezeti ősztől Békés megye legnagyobb Fidesz 
csoportját, a békéscsabai szervezetet. A 39 kilenc éves, 
kétgyermekes családapa a vele készült bemutatkozó in-
terjúban beszélt a szervezet feladatairól, a jelenben hozott 
döntések fontosságáról, a tiszteletről és a szeretetről.

– Ön teológusként hogyan ke-
veredett a politika világába, 
főként a FIDESZ Békéscsabai 
Szervezetének élére?

– Keresztény emberként 
mindennél fontosabbnak 
tartom a család szentségét és 
ezen értékek védelmét. Ezen 
értékeket képviselni, védeni 
és érvelni mellette 
lehet otthonról 
a karosszék-
ből is, de azt 
gondolom , 
hogy fon-
tos a kö-
z ö s s é g -

formálásban is megtenni 
azt, ami elvárható. Fontos ez 
gyermekeink és unokáik jö-
vőjét illetően is, hiszen a jövőt 
a jelenben hozott döntéseink 
határozzák meg. Mikor felké-
rést kaptam Herczeg Tamás 
választókerületi elnök úr-
tól, nagy megtiszteltetésnek 
éreztem és érzem ezt még 

most is. Ez egy nagy fele-
lősséggel járó szolgálat, 
hivatás és akik ismer-
nek, pontosan tudják 
rólam, sosem ijedtem 
meg a feladattól, a fele-
lősségvállalástól.

– Mi volt első gondolata a tag-
ság előtt a megválasztása 
napján?   

– Megválasztásomat kö-
vetően elnökeként kimon-
dott  első  szavam a  köszöne-
té volt. Köszönetem fejeztem 
ki mindazoknak, akik támo-
gatták jelölésemet és szavaza-
tukkal kifejezték akaratukat. 

– Teljes volt a támogatottság 
a jelölést illetően a tagság és 
képviselők részéről?

– A megválasztásom egysé-
ges, egyhangú döntése volt kö-
zösségünknek, amit mi sem 
mutatott jobban mint az, hogy 
nem volt ellen szavazat. Ezért 
is éreztem különösen fontos-
nak, hogy megköszönjem ezt 
az egységben megnyilvánu-
ló bizalmat. Azon értékek, 
amelyek szerint vezetni kívá-
nom a szervezetet, teljes el-
fogadást és bizalmat élvez a 
közösség tagjaitól. Azt gondo-
lom ez kiindulásnak elegen-
dő, hiszen kizárólag együtt 
vagyunk erő, így közösen tu-
dunk előre menni. 

– Melyek ezek az értékek?  
– Ha egyetlen szóval kel-

lene leírnom, akkor ez a szó 
a tisztelet. Mert fontos tud-
nunk, és nem lehet eléggé tu-
datosítanunk egymásban, 
hogy sokféleségünket mindig 
csak egyetlen apró különbség 

választja el a széthúzástól. És 
ez a különbség a  tiszteletben 
van, vagy annak hiányában. 
Csakhogy ez az egyetlen lehe-
letnyi különbség képes egész 
világokat elválasztani.  Meg-
győződésem,  hogy mi mindig 
képesek leszünk, ha lehet szép 
szóval, ha kell kemény érve-
léssel, de mindig a tisztelet 
hangjánál maradva megbe-
szélni közös dolgainkat. Nem 
mindegy, hogy milyen mintát 
adunk és nem mindegy, mi-
lyen értéket közvetítünk. 

– Mit üzen az olvasóknak így 
év végén az ünnepek közeled-
tével?

– Nem kívánok egyebet, 
mint hogy mindig találjuk 
meg embertársainkkal a kö-
zös hangot, melynek alapja 
minden esetben a tisztelet le-
gyen. A karácsony, az advent a 
szeretet ünnepe és nem szól-
hat gyűlölködésről, háborgás-
ról. Az év végéhez közeledve a 
szeretet jegyében öleljük meg 
szeretteinket, tekintsük visz-
sza az időben és engedjünk el 
minden negatívumot. Tölt-
sük fel magunkat örömmel és 
szeretettel. Zárásként enged-
je meg, hogy idézzem Bernard 
Moitessiert szavait, misze-
rint „Az lenne a jó, ha minden-
nap karácsony lenne, akkor az 
emberek összefognának, hogy 
továbbvigyék az örökséget.”.

Minden háztartásba eljuttatnak négy darab maszkot

Kevesebb adó, 
több jövedelem
A magyar, de talán az eu-
rópai történelemben is pél-
da nélküli az az adócsomag, 
aminek az elemeit 2021-ben 
terjesztette a Parlament elé 
a Fidesz-KDNP kormány, és 
amelyet a kormánypárti kép-
viselők támogatásával sza-
vazott meg az Országgyűlés.

Novemberben a nyugdíja-
sok soha nem látott mértékű 
nyugdíjprémiumban része-
sültek, amely a törvényben 
foglalt maximális 80 000 fo-
rint volt. Ezt valamennyi 
nyugdíjban részesülő meg-
kapta, függetlenül a nyugdí-
ja mértékétől.

A nyugdíjasok a következő 
év februárjában megkapják 
a 13. havi nyugdíj teljes ösz-
szegét, ezzel az Orbán Vik-
tor vezette kormány vissza-
adja azt a 13. havi nyugdíjat, 
amit a baloldalinak nevezett 
kormány 2009-ben elvett az 
idősektől.

Január elsejétől brut-
tó 200  000 forintra nő a mi-
nimálbér, és bruttó 260  000 
forintra emelkedik a szak-
munkás minimálbér. Ez-
zel mintegy húsz százalékkal 
emelkedik a legalacsonyabb 
keresettel rendelkezők bére. 
Ez a béremelés az inflációt fi-
gyelembe véve is jelentés reál-
bér növekedést eredményez. 

A koronavírus járvány el-
lenére is rekord mértékű nö-

vekedést ér el 2021-ben a 
magyar gazdaság. Az éves 
szinten 5 százaléknál biz-
tosan magasabb GDP nö-
vekedés lehetőséget termet 
a kormánynak arra, hogy a 
gyermeket nevelő családok 
számára az átlagbér mérté-
kéig visszaadja a 2021-ben 
befizetett adót. Ez a döntés 
csaknem kétmillió szülőt 
érint, és az intézkedéssel a 
Fidesz-KDNP kormány 600 
milliárd forintot ad vissza a 
családoknak.

A fiatalok életkezdését se-
gíti az az elfogadott jogsza-
bály, amely értelmében a 25 
év alatti fiatalok az átlagjö-
vedelem mértékéig adómen-
tességet élveznek. Ez az adó-
mentesség a foglalkoztatási 
jogviszonyból, a vállalkozói, 
vagy őstermelői tevékeny-
ségből és a diákmunkából 
származó jövedelmekre is 
érvényes.

A vállalkozásokat segítő 
intézkedésként 4 százalékos 
munkáltatói adó csökkentés 
és 1 százalékos kisvállalko-
zói adócsökkentés lép életbe 
a következő esztendőben.

A felsorolt intézkedések 
jól mutatják a Fidesz-KDNP 
célkitűzését, miszerint Ma-
gyarországot előre kell vin-
ni, és ehhez a családok és 
vállalkozások támogatására 
van szükség!

Bálint Kornél: 
Együtt vagyunk 

erő

Elkezdődött a 
Békéscsaba-Lökösháza 
vasútvonal felújítása
A Békéscsaba-Lökösháza 
vasútfonal fejlesztésének 
alapkőletételére december 
elején került sor Kétegy-
házán. Az összesen 132,3 
milliárd forintos beruhá-
zás során a 30 kilométeres 
sínpálya két vá gá nyú sí tá sa 
mellett, Kétegyházán köz-
úti felüljáró épül, megújul a 

szakasz valamennyi vasút-
állomása, illetve elektroni-
kus biztosító rendszer épül, 
amely a közlekedésbizton-
ságot javítja. A vasútvonal-
lal kapcsolatos munkákat 
2024. júniusára fejezik be. 
Az LTCS L2 biztosító be-
rendezés 2025. júniusára 
készül el.
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Piacozás új helyszínen
A  békéscsabai piac megha-
tározó jelentőségű az itt élők 
életében. A  megszokott ta-
lálkozási pont egy hosszú fo-
lyamat eredményeként kap 
új arculatot, és ezzel a város-
rész is megújul. A  Modern 
Városok Program keretében 
8,2 milliárd forintos forrás-
ból elkészülő beruházás ez év 
januárjában indult. Az első 
elem a parkolóház megépíté-
se, amin a kivitelező az utolsó 
simításokat végzi. Az átadás 
után átmenetileg új értékesí-
tési rend lép életbe a zavarta-
lan vásárlás érdekében.

Különleges épülettel gaz-
dagodik Békéscsaba belvá-
rosa azzal a parkolóházzal, 
amelynek a műszaki átadá-
sát januárra tervezi a kivite-
lező és a beruházó. Az épü-
let egyediségét az adja, hogy 
a kivitelezési dokumentáci-
óban törtfehér látszóbeton 
lett meghatározva, aminek 
az elkészítése kiemelkedő 
minőségű anyaghasználatot, 
és kiemelkedő technológi-
ai fegyelmet igényelt. A  vég-
eredmény lenyűgöző, szür-
kületkor, illetve sötétben a 
kivilágított épület egyálta-
lán nem mutatja egy parkoló-
ház betonmonstrum jellegét.

A  használatba vétel-
re ugyanakkor az autósok-
nak még várniuk kell, mi-
vel először a piaci árusok 
„lakják be” az épület föld-
szintjét. A  piacfejlesztés 
folytatásában ugyanis a je-
lenlegi nagybani piac és a 

hozzá kapcsolódó, Szabó De-
zső utca-Illésházi utca-Tre-
fort utca által határolt te-
rületen folytatódik. Ezen a 
területen épül egy fedett vá-
sárcsarnok, egy fedett-nyi-
tott vásártér és egy zárt pa-
vilonsor, ami a tervek szerint 
„gasztro-utcaként” műkö-
dik majd. Ahhoz azonban, 
hogy az értékesítők zavarta-
lanul folytathassák a tevé-
kenységüket, illetve a piacra 
járók továbbra is megvehes-
sék a kívánt portékákat, át-
menetileg, az építkezés idejé-
re új helyet kell biztosítani az 
árusoknak. A  nagybani pia-
con értékesítők ugyanakkor 
immár a végleges helyükre, a 
Kétegyházi út mellett talál-
ható korábbi vásártérre köl-
töznek. Ennek a területnek a 
fejlesztése a piac mellett ta-
lálható parkolóház építéssel 
egy időben zajlott, és a mű-
szaki átadását szintén janu-
árra tervezik.

A piaci árusok átköltözteté-
sét követően kezdődik meg az 
újabb építkezés. Ennek ered-
ményeként a leendő vásár-
csarnokban 18-30 darab üzlet 
kap helyet, amelyek egy részé-
nél a külső tér felé árusítás-
ra is lesz lehetőség. A térszer-
kezet lehetővé teszi a vásárlók 
több irányú cirkulációját, nem 
alakul majd ki túlzsúfoltság. 
A  fedett-nyitott területeken 
egyaránt lesznek fedett és nyi-
tott pavilonok, amelyek szi-
getszerű bokrokat alkotnak. 
Itt lesz lehetőség asztalos áru-
sításra, illetve itt kapnak he-
lyet az installáció nélküli kije-
lölt árusítóhelyek.

A komplett kivitelezés befe-
jezése 2023 márciusára vár-
ható. Az átadást követően egy 
új szerkezetű vásárteret, meg-
újult városrészt, rendezett 
zöldövezeteket és közterüle-
teket vehetnek birtokukba a 
békéscsabaiak és a környék-
ből ide érkező vásárlók.

Járdák, utak készültek
Tavaly adtunk hírt arról, 
hogy a Fidesz-KDNP kor-
mány támogatja Békéscsa-
ba járda és útfejlesztési prog-
ramját. A bő egy évvel ezelőtt 
megszületett döntések ered-
ményeként a megyeszékhely 
2  349  000  000 forintot for-
díthat járdafelújításra, illet-
ve 7 038 999 000 forintot út-
építésre és útfelújításra. Az 
előkészítést és közbeszerzé-
si eljárások lefolytatását kö-
vetően a nyár végén indult el 
a munka. A  kivitelezők már 
befejezték 27 útszakasz fel-
újítását, 12 utca kapott szi-
lárd burkolatot és megújult 
6 járdaszakasz, valamint to-
vábbi 13-nak a felújítása be-
fejeződhet ebben az évben.

Egy település akkor tud 
igazán modern, a mindenna-
pokban élhetőbb, komforto-
sabb és barátságosabb lenni, 
ha a járdáin nem kell buk-
dácsolni, és jól használha-
tók babakocsival, kerekesz-
székkel, bármilyen cipőben, 
kisgyerekeknek és idősek-
nek egyaránt – jelentette ki 
Herczeg Tamás. Az ország-
gyűlési képviselő elmond-
ta továbbá: – A  most zajló 
járdafelújítási program jelen-
tőségét mutatja, hogy a rend-
szerváltozás óta mindössze 
két évben fordított 200-200 
millió forintot az önkor-
mányzat a járdák rendbeho-
zatalára, de volt olyan esz-
tendő, amikor egyetlen fillér 
sem jutott erre a célra. A tör-
ténelmi léptékű felújítási 

program egyes elemei már 
idén elkészülnek, és jövő év 
második felére a program-
ba bevont mind a 157 járda-
szakasz megújul. Az útfelújí-
tással és útépítéssel érintett, 
összesen 146 utca, az önkor-
mányzat által kezelt belterü-
leti utak mintegy negyedét 
jelenti. A programban 83 utca 
kap szilárd burkolatot, ami 
jelentős részét képezi a me-
gyeszékhely földes utcáinak.

A  beruházásokat több 
ütemben valósítja meg a vá-
ros, és minden érintett utca 
vagy járdaszakaszra meg-
kötötték a kivitelezési szer-
ződést. A  járdafejlesztés I. 
ütemében összesen 13  061 
méternyi járda újul meg. Eb-
ben az ütemben a tervek sze-
rint 19 járda felújítása fejező-
dik be 2021-ben.

A  II. ütem 39 járdasza-
kaszt, a III. ütem 56 járda-
szakaszt, míg a IV. ütem 27 
járdaszakaszt érint.

Az útfejlesztési prog-
ram két elemébe össze-
sen 146 utca került be. A 63 
útfejlújításban érintett sza-
kaszból 27 már elkészült, 
7-nek a munkálatai jelenleg 
is zajlanak. A további 29 ut-
caszakasz esetében a kivite-
lezés elkezdése és befejezé-
se 2022-ben történik meg.

Az útépítés esetében a ki-
vitelezési munkákra ki-
írt közbeszerzést a beruhá-
zó két részre bontotta. Ezek 
közül az I. ütemben 45 utca 
kap szilárd burkolatot. Az 
első ütemhez tartozó utcák 
közül 12-ben már elkészült 
az aszfalt burkolat, továb-
bi 20 utcában pedig jelen-
leg is zajlik a kivitelezés. 
Az első ütemhez tartozó to-
vábbi 13 utcában, valamint 
a második ütemhez tarto-
zó 38 utcában a kivitelezési 
munkák jövő év elején kez-
dődnek el, és év végéig befe-
jeződnek.

A parkolóház különleges, törtfehér látszóbetonból készült Az útépítési programba a Mikes utca is bekerült

Az utolsó Körös Hoteles buli
A búcsúzás mindig 
megindít az emberben 
valamilyen érzelmet – hol 
erősebbet, hol halványab-
bat. A feltörő érzelmek 
intenzitása a kötődéstől, 
az emlékektől is függ. 
A Körös Hotel esetében 
nem pusztán néhány em-
ber, hanem talán a város 
teljes lakossága érez, 
érzett nosztalgiát, szere-
tetet. Az emlékek a búcsú 
pillanatában élesebbé 
válnak, de az érzelmeken 
mindig felülkerekedik a 
racionalitás. Mondják, 
hogy „búcsúzni csak 
szépen…” A város belvá-
rosában álló épülettől a 
békéscsabaiak tényleg 
szépen köszönhettek el. 
Illetve nem pusztán szé-
pen, de vidáman, jóked-
vűen, és az emlékek sem 
csak a szívben maradtak 
meg, hanem az épület 
egy darabjaként, vagy 
hűtőmágnesként kézzel 
fogható valóságként a 
Körös Hotel Búcsú Piknik 
résztvevőihez kerültek.

A Körös Hotel az 1970-es 
megnyitástól, az 1995-ös be-
zárásig számos lakodalom-
nak, bankettnek, céges ren-
dezvénynek, születésnapnak, 
meglepetés bulinak a helyszí-
ne volt, amiken összességében 
az itt élők tízezrei vettek részt. 
A hotel bezárása után a város 

szégyenfoltjává vált az épület, 
és hasznosító híján végképp 
leromlott az állapota. Máig 
nem akadt építész vagy vál-
lalkozó, aki bármilyen élet-
képes, anyagilag is megvaló-
sítható javaslattal élt volna a 
műszaki, gépészeti szempont-
ból is elavult ingatlan felújítá-
sára. Egyetlen megoldásként 
Herczeg Tamás országgyűlési 

képviselő megkeresésére, aki 
közvetítette számtalan csa-
bai polgár szándékát, az állam 
átvette a tulajdonjogot, majd 
forrást biztosított az elbon-
táshoz, amit alig egy hónapja 
kezdett el a kivitelező.

Mielőtt végleg eltűnt volna a 
négyemeletes épület, Herczeg 
Tamás egy búcsú pikniket 
szervezett, amely nem csak a 

múltról, hanem arról a jövőről 
is szólt, amit a csabaiak szán-
nak az egykori szálló helyén 
majdan kialakuló, az önkor-
mányzat tulajdonába kerülő 
térnek.

A programon Varga Tamás 
alpolgármester, Gál László, a 
Körös Hotel egykori dolgozói-
nak képviselője, Ugrai Gábor, 
a Békéscsabai Városvédő és 
Városszépítő Egyesület elnö-
ke és dr Duray Balázs, a Hat-
vanezer Fa Egyesület szakmai 
irányítója is felszólalt, Hevesi 
Imre pedig a hetvenes-nyolc-
vanas évek hangulatát idé-
ző dalokat énekelt. Az egykori 
slágerek, a meleg tea, a közös 
éneklés, az épülettel az utolsó 
közös fotózások, és az emlék-
be elvitt hotel darabok, az épü-
letet ábrázoló hűtőmágnesek 
megkönnyítették a búcsút. 
Azóta pedig már nem az a kér-
dés, hogy mi lesz a Körös Hotel 
sorsa, hanem az, hogy mi lesz 
az épület helyén.

A Körös Hotel Búcsú Piknik 
után az ötletgazda és szerve-
ző Herczeg Tamás elmondta, 
hogy a jó hangulatú piknikről 
sokan hazavittek egy beton-
darabkát az épületből. A meg-
rendelt ötszáz darab, a szálló 
fénykorában készült képet áb-
rázoló hűtőmágnes – amelyet 
ezúton is köszönök Knyihár 
Jánosnak, aki elkészítette a 
hűtőmágneseket, de nagylel-
kűen nem fogadott el pénzt a 
munkájáért – a búcsúpiknik 
végére mind elfogyott.

Bárki hazavihetett emlékbe egy darabot a hotelből, illetve 
az épületet ábrázoló hűtőmágnesből

Hevesi Imre hangulatfelelős a kor legnagyobb slágereit 
énekelte az épületet ábrázoló hűtőmágnesből

Új szakok indultak 
a békéscsabai 
egyetemen
Két év alatt két jelentős 
előrelépés történt a bé-
késcsabai felsőoktatás-
ban. Tavaly a békéscsabai 
gazdasági kar fenntartó-
ja egyetemi címet kapott, 
ebben az évben pedig bő-
vült a Békéscsabán elérhe-
tő szakok száma. Emellett 
a gazdasági karon is jelen-
tősen nőtt a beiratkozók 
száma.

Két új alapszakot indí-
tott a Szegedi Tudomány-
egyetem és a Gál Ferenc 
Egyetem Békéscsabán. 
Az SZTE Mérnöki Kar gé-
pészmérnöki alapképzé-
sére és a Természettudo-
mányi és Informatikai 
Kar programtervező in-
formatikus alapképzésé-
re jelentkező hallgatók ez 
év szeptemberében először 
iratkozhattak be a békés-
csabai campuson. A 2021-
es pótfelvételi eljárásban 
levelező tagozaton hirdet-
te meg a Szegedi Tudo-
mányegyetem, a Gál Fe-
renc Egyetem már meglévő 
infrastruktúrájára építve 
Békéscsabán a gépészmér-
nöki és a programtervező 
informatikus képzéseket, 
amelyek államilag finan-
szírozott helyekkel indul-
hattak el.

Az új szakok mellett a Gál 
Ferenc Egyetem Békéscsa-
bai Gazdasági Kara tovább-
ra is biztosítja a diákoknak 
a hagyományos képzéseit, 
amelyekre ebben az évben a 
korábbiakhoz képest lénye-
gesen többen jelentkeztek. 
Ennek köszönhetően jelen-
tős hallgatói létszám növe-
kedés mellett indult el az új 
tanév a békéscsabai egyete-
mi karon.

A tanévnyitót, és a hall-
gatók beiratkozását köve-
tően Herczeg Tamás, Bé-
késcsaba országgyűlési 
képviselője így nyilatko-
zott: - A tudás megszerzése 
iránti elkötelezettség egy-
részt a jövőbe vetett hitet 
jelenti, másrészt alkalmas-
sá tesz bennünket, hogy a 
munkaerőpiac követelmé-
nyeinek megfeleljünk. Ha a 
tudás megszerzésének a he-
lye egy egyetem, akkor ez az 
egy egyetem szellemi bázi-
sa lehet az adott település-
nek vagy akár a régiónak 
is. Köszönet illeti mindkét 
egyetem vezetőségét, vala-
mint a munkáltatókat, akik 
az elmúlt időszakban folya-
matosan biztattak bennün-
ket, hogy kezdjük el az adott 
képzéseket, mert szükség 
van rájuk.
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– Ahhoz, hogy egységes 
intézmény legyünk, be kel-
lett vonni az óvodás kor-
osztályt is, ami korábban 
már szerepelt a terveink 
között. Az EGYMI 2015-
ben jött létre, de a nagy  vál-
tozást 2021 január else-
je hozta el, amikor önálló 
költségvetésű köznevelé-
si intézménnyé vált. A Nap-
raforgó Egységes Gyógy-
pedagógiai Módszertani 
Intézmény egy olyan köz-
oktatási intézményegység, 
ahol öt éves korig a gyer-
mekek korai fejlesztése, öt-
hét éves korú gyermekek 
fejlesztő felkészítése, hat-
huszonhárom éves korú 
súlyosan, halmozottan fo-
gyatékos tanulók fejlesztő 
iskolai képzése és az integ-
ráltan nevelt, oktatott gyer-
mekek konduktív pedagó-
giai ellátása valósul meg. 
A  többségi oktatásból, ne-
velésből kimaradó három-
huszonhárom éves korú 
fogyatékossággal élő gyer-
mekek és fiatalok számára 
nyújt megoldást a nappali 
intézményi ellátásunk.

– Azt mondta, közel negy-
venhárom településről fo-
gadnak gyerekeket. Van 
bentlakási lehetőség?

– Nem, az nincs. Naponta 
részben a saját szállító szol-
gálatunkkal hozzuk a gye-
rekeket, másrészt az önkor-
mányzatok és az egyház is 

segít, de nagyon sok szülő 
vállal áldozatot, és naponta 
hozza reggel, délután pedig 
viszi haza a gyermekét.

– Milyen forrásokból tudják 
fenntartani, működtetni ezt 
a tevékenységet?

– Állami normatívából, 
pályázati lehetőségekből 
működünk,illetve Békés-
csaba Megyei Jogú Város 
önkormányzata is támogat 
minket évről évre. A  város-
tól egyéb módon is elég sok 
támogatást kapunk az anya-
giak mellett természetben 
is, de azt is el kell monda-

nom, hogy a jelenlegi „ott-
honunk” Békéscsabán a 
Kölcsey utcában a város tu-
lajdona, de kettőezer-nyolc 
óta mi vagyunk ennek a va-
gyonelemnek a használói, 
vagyis átadta működtetés-
re az épületet a város és mi 
igyekszünk jó gazdái lenni.

– A pandémia mennyire vál-
toztatta meg az életüket?

– Elnökként abban az idő-
szakban vettem át  az egye-
sület vezetését, amikor 
olyan töménységben ka-
pott az egyesület annyi ter-
het, mint talán még soha. 

2008-tól alelnökként dol-
goztam itt, de ennyi kihí-
vással egy ilyen rövid  idő-
intervallumban még soha 
sem szembesültünk és eh-
hez kiemelten hozzájárul-
tak a koronavírus-járvány 
nehézségei is. A  pandémia 
rányomta a bélyegét az ok-
tatásra, a fejlesztő tevé-
kenységre, a szervezeti mű-
ködésre, és megnehezítette 
a pályázati programjaink le-
bonyolítását. Emellett janu-
ár elsejével vált önállóvá az 
EGYMI, illetve egy nagy pá-
lyázati fejlesztés elindítása 
is előttünk áll.

– Milyen fejlesztést tervez-
nek?

– Egy korábban benyújtott 
pályázatunk kapott nyertes 
értesítést. Az ehhez szük-
séges összesen háromszáz-
hetven milliós beruházás 
eleme lenne az eszközbe-
szerzések mellett az épület 
szintráépítése, fűtéskorsze-
rűsítés, nyílászárócsere, hő-
szigetelés, lift beépítés, és az 
ezzel járó tűzbiztonsági és 
egyéb technikai fejlesztések. 
A  szintráépítéssel továb-
bi foglalkoztató helységeket 
tudnánk helyet létrehozni 
ezzel is ki tudnánk elégíteni 
a megnövekedett igényeket 
és további szakmai fejlődés-
re nyílik lehetőség. 

– Az EGYMI működtetése az 
egyik kiemelt tevékenysé-
gük, de emellett nagy számú 
tagsággal is rendelkeznek. 
A helyi szervezetek műkö-
dése mennyire sínylette 
meg a járványhelyzetet.

– A  szervezeteink életé-
ben is látszódott a járvány 
hatása, hiszen nem lehetett 
közösségi rendezvényeket 
szervezni. Most, amikor a 
szabályok kicsit enyhébbek, 
még így  is nehéz kimozdíta-
ni az embereket. Ezzel együtt 
nem mondom, hogy leépült a 
tagság, mert ez alatt az idő-
szak alatt is   bővült a lét-
szám a csoportjaink egy ré-
szénél, és másokhoz képest 
mi még mindig viszonylag jól 

vészeltük át a pandémiát. Ez 
köszönhető a helyi közössé-
gek vezetőinek és a tagoknak, 
akik nem veszítették el a hi-
tüket és a reményüket, hogy 
ilyen körülmények között is  
lehet még ebben a közösség-
ben tevékenykedni és van ér-
telme a működésnek. Sajnos 
sok tagot el is veszítettünk. 
Támogattuk a helyi csoport-
jainkat, az ide járó gyere-
keket, a családjaikat külön-
böző fertőtlenítő szerekkel, 
maszkokkal, egyéb eszkö-
zökkel. Két alkalommal köz-
reműködtünk közel ötszáz-
ötszáz egészségügyi csomag 
kiosztásában. Emellett fo-
lyamatosak azok a tevékeny-
ségek, amivel segíteni tud-
juk a tagságot: minden helyi 
csoportnak van helyi irodá-
ja, ahol fogadóórákat tarta-
nak, tájékoztatást adnak a 
tagságnak, segítséget nyúj-
tanak különböző problémák-
ban. Ezek elsősorban a laká-
sok akadálymentesítésével, 
gépjárművásárlási támo-
gatásokkal az egészségügyi 
ellátással, rehabilitációs 
eljárással és a járadék folyó-
sítással kapcsolatos ügyek.
Emellett maguk is szervez-
nek kirándulásokat, ösz-
szejöveteleket, különböző 
programokat. A  csoportja-
ink helyben jelentős ténye-
zőként vannak számon tart-
va. Részt vesznek a település 
életében, és aktív tagjai a he-
lyi közösségeknek.

A fejlesztési terveket mutatja be dr. Ruzsa György elnök Herczeg Tamásnak

Erős élményt ad az LGT-Csík koncert
A szokások változása kortól, 
szociális környezettől, élet-
módtól is függ, de az elmúlt 
másfél év járványhullámai 
olyan helyzetet teremtettek, 
amire a világon senki nem 
számított. Az emberek életé-
ben bekövetkezett változást 
talán leginkább a közössé-
gek élete, működése jellemzi. 
Szente Bélával, a Csabagyön-
gye Kulturális Központ igaz-
gatójával a szokások megvál-
tozásáról, a pandémiának a 
közösség működésére gyako-
rolt hatásáról beszélgettünk.

– Mennyire fontos az embe-
rek számára a közösségek 
működése, és erre a műkö-
désre mennyire nyomta rá a 
bélyegét a pandémia?

– Ez abból a szempont-
ból nagyon érdekes, hogy 
jónéhány közösség, sőt a kö-
zösségek többsége alig várta, 
hogy a korlátozások után új-
ból találkozhassanak. Ezek 
a találkozások meg is történ-
tek, de az óvatosság végig ott 
volt. Olyan szinten, hogy bár 
a negyedik hullámban nin-
csenek olyan mértékű kor-
látozások mint korábban, a 
közösségek egy része újból le-
állt a közművelődés terüle-
tén. Ez egy jellemző folyamat. 
A pandémia sok minden-
re megtanította az embere-
ket. Egyrészt többet foglal-
kozunk a családunkkal, ami 
a külső közösségi kapcsolato-
kat is befolyásolja. Másrészt 

a nagyon erős közösségeknél 
a pandémia alatt is meg volt 
a kapcsolattartás az interne-
ten vagy telefonon keresztül. 
Ezekre a tapasztalatokra a 
szakmai munkánkban azért 
nehezebb építkezni, mert még 
mindig nincs vége a járvány-
nak. Hiába próbálnánk meg 
felépíteni új közösségi pro-
jekteket, nincs rá mód, mert 
ez a fajta óvatosság, amiről az 
imént beszéltem, benne van 
az emberekben.

– Volt példa arra, hogy meg-
szűnt egy csoport, egy szer-
vezet?

– Százharminchárom kö-
zösségünk volt, amikor a 
pandémia elkezdődött. Amik 
között jogi személyiségűek, 
civil társaságok és saját kö-
zösségek egyaránt voltak. 
Most száz körül vagyunk. A 
többiek most nem működnek. 
Szerintem ez a durván egyne-

gyed nem olyan rossz szám. 
Máshol rosszabbak az adatok. 
Azt nem tudom, hogy meg-
szűnt-e valamelyik, viszont 
azt látom, hogy többnek leállt 
a működése. A kórusok pél-
dául abszolút leálltak. Ami-
kor újra indultak volna, akkor 
megint volt egy olyan helyzet, 
ami miatt nem tudtak össze-
jönni. A kórusok esetében az 
internet sem nyújt segítsé-
get. Az az interferencia, ami 
a készülékek között van, nem 
teszi lehetővé, hogy egy kó-
ruspróbát az interneten ke-
resztül megtartsanak, mert 
a legkisebb hangmagasság 
különbségek ezt lehetetlen-
né teszik. Volt olyan közös-
ségünk, a jaminai díszítőmű-
vészek, akik a pandémia alatt 
szabadtéren, egy parkban ta-
lálkoztak, amit megengedett 
a jogszabályi lehetőség. Ott 
hímeztek, ott végezték a kö-
zösségi tevékenységet. Aki 

akarta, az megtalálta a lehe-
tőséget. Tehát.. a fű kisarjad.

– Sok kutatás arról számol 
be, hogy egyre több ember-
nél jelentkezik a depresszió 
a pandémia hatásaként. Ta-
pasztalnak ilyet?

– Igen, nagyon sok ember-
nél jelentkezhet a depresszió-
ra való hajlam. Főleg azoknál, 
akik individuális beállított-
ságúak. Akik közösségi be-
állítottságúak, azoknál ez a 
depressziós hajlam nem jött 
elő. Sajnos a mai világban a 
mentálhigiénének a túlbur-
jánzásai egy ilyen helyzetben 
nagyon erős lenyomatokat 
tudnak tenni emberekben. 
Viszont van egy másik oldal. 
Nagyon sokan remek és sta-
bil túlélési technikákat dol-
goztak ki a saját életükben, a 
családjuk életében. Nagyon 
nehéz időszak volt ez, és ah-
hoz, hogy ilyen nehéz vize-

ken valaki, mint egy vadvizi 
evezős végig csónakázzon, 
ahhoz lélekjelenlétre, oda-
figyelésre van szükség. A 
közösségek esetében az a 
remény, hogy „fogunk talál-
kozni” óriási energiát tudott 
adni. Még két hónap, még há-
rom hónap, és aztán újra fo-
gunk találkozni, és mintha 
mi sem történt volna… Nem 
lesz olyan, hogy „mintha 
mi sem történt volna”, mert 
megváltoztak a kulturális 
szokások. Például egészen 
másként vásárolnak belépőt 
az emberek. Sokkal jobban 
megválogatják, hogy mire 
költik el a pénzüket, megvá-
logatják, hogy milyen ese-
ményekre, vagy hova men-
nek el. Ez egy fontos tanulság 
lesz. Nagyon sok szokás meg-
változott, de nem gondolom, 
hogy csak a depresszió jelent-
kezett. Igen is az előre tekin-
tés, a jövőbe vetett hit nagyon 
sok embernél megmaradt. 
Sokan kihasználták az időt, 
tanultak, felkészültek arra, 
hogyan folytassák az életü-
ket. Természetesen a több-
ség belenézett a saját életébe, 
hogy hogyan tovább, de van-
nak ennek a dolognak pozitív 
kimenetei is.

– A változás azzal járt, hogy 
kevésbé voltak fogékonyak 
az emberek a kultúrára, 
vagy azzal, hogy a kultúra fo-
gyasztási szokásaik változ-
tak?

– Átstruktúrálodott az em-
berek érdeklődése. Nyáron 
például tele volt a Stég. Min-
denre! Komolyzenére, köny-
nyűzenére, minden műfaj-
ra nagyon nyitottak voltak 
az emberek. Most bizonyos 
előadók nem örvendenek ak-
kora sikernek, mint az elő-
ző időszakban, de a csúcselő-
adások nagyon népszerűek. 
Azt látjuk, hogy az erős él-
ményre fogékonyabbak az 
emberek, azt keresik. A sté-
gen a közösségi élmény do-
minált. Az, hogy együtt van-
nak, szép a környezet, jó a 
zene, az egy nagyon erős él-
mény. Ilyen lesz a karácsony 
előtti LGT-Csík koncert. Az 
is egy nagyon erős élmény 
lesz. Azt látom – országosan 
is, nem csak Békéscsabán –, 
hogy a bizonyos szinten nem 
túl erős művészeti műhelyek, 
színházak nem mennek olyan 
jól, elmaradnak előadások, 
nem érdekli olyan mérték-
ben az embereket. Ráadásul 
a könnyebb műfajokra nyi-
tottabb a közönség. Ez nem 
kommercializálódás, de ép-
pen elég bajunk van, újabb ba-
jokról nem szívesen akarunk 
hallunk. Meg kell értenie a 
művészeti szolgáltatóknak 
is, hogy most inkább a prob-
lémák feloldása lesz a feladat, 
nem a további súlyosbítá-
sa. Arra gondolok, hogy most 
nem szabad tragédiákat ját-
szani, de meg kell találni a né-
zőkhöz az utat.

A pandémia harmadik hulláma utáni első rendezvények egyikén Szente Béla

A Napraforgó a megoldás az ellátásra
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Békéscsabán is elérhetjük az álmainkat
Az elmúlt évek siker-
sportága Békéscsabán 
a női röplabda. A Békés-
csabai Röplabda Sport-
egyesület (BRSE) ötször 
nyert magyar bajnoksá-
got, többszörös Magyar 
Kupa győztes. Az elmúlt 
szezont – részben a 
koronavírus-járvány mi-
att – két ezüstéremmel 
fejezte be a csapat. Az 
új bajnokságban viszont 
szárnyal a Tóth Gábor 
által irányított együttes, 
hiszen veretlenül zárta 
az Extraliga alapszaka-
szának őszi szezonját. 
A csapatról, a tervekről, 
a békéscsabai röplabdá-
zásról Baran Ádám klub-
elnökkel beszélgettünk.

– Nyomasztja még a le nem 
játszott tavalyi bajnoki döntő?

– Onnan kezdeném, hogy a 
magyar röplabdázás, kivált-
képp a női Extraliga, egy na-
gyon dinamikus fejlődésen 
megy keresztül, ami a bajnok-
ság színvonalán is látszódik. 
Büszkeség számunkra, hogy 
ebben a mezőnyben, amire 
azt mondták a szezon elején, 
hogy az lesz minden idők leg-
kiegyensúlyozottabb és leg-
erősebb bajnoksága, az alap-
szakasz első körét veretlenül 
zártuk. Ez jelentős teljesít-
mény. Jó érzés látni, hogy a 
Békéscsaba nevével kezdődik 
a tabella, és így fordulunk át 
az új évre. Ez hatalmas öröm 

és komoly visszacsatolás. Vi-
szont nem győzőm hangsú-
lyozni, hogy bajnokságot nem 
decemberben, hanem jövő ta-
vasszal kell megnyerni. Visz-
szatekintve a tavalyi sze-
zonra: ott is nagyon büszke 
voltam a csapatra, mert ebben 
a hihetetlenül erős mezőny-
ben két ezüstérmet nyertünk. 
Az, hogy tavaly a koronavírus 
miatt nem tudtuk lejátszani 
a bajnoki döntőt, olyan dolog, 
amit nem tudok lefordítani a 
szavak szintjére. Azzal kel az 
ember, azzal fekszik, az ala-
pozástól kezdve az egész sze-
zon alatt erre készül, hogy a 
bajnokság utolsó mérkőzésén 
pályára lépjen… És a végén 
nem tudja megméretni magát, 
lehetősége sincs leszüretel-
ni a munkája gyümölcsét. Ez 
egy olyan érzés, amit nem kí-
vánok senkinek. Ugyanakkor 
vezetőként tudom azt, hogy 

abban az helyzetben nem volt 
arra idő, lehetőség, hogy a se-
beinket nyalogassuk. Biztos 
voltam benne, hogy amit az 
élet egyszer elvesz, azt vissza-
adja, de ezért még keményeb-
ben, még több alázattal kell 
dolgozni. Ez nem üres frázis. 
Nagyon bízom benne, hogy 
ennek a munkának a gyümöl-
csét a mostani szezonban le 
tudjuk szüretelni. De azzal is 
tisztában vagyok, hogy annál 
nagyobb tragédiák is történ-
tek, mint hogy mi nem tudtuk 
lejátszani a bajnoki döntőt, 
ami a magyar sport történeté-
ben egyedülálló.

– Úgy fogalmazott, hogy baj-
nokságot tavasszal kell nyer-
ni. Ezek szerint a bajnoki cím 
megnyerése a cél?

– Ki merem mondani, hogy 
a bajnokság megnyerése a 
cél. Hatalmas lesz a verseny, 

mert - ahogy mondtam - na-
gyon kiegyenlített a mezőny. 
Azt tudni kell, hogy a világ-
ban a röplabdázás az egyik 
legnépszerűbb sportág. Len-
gyelországban például egy 
férfi világbajnokság egy fut-
ball stadionban hatvan-
négyezer néző nézte végig a 
nyitómérkőzést.  Magyaror-
szágon sajnos a rendszervál-
tás után nem futotta be azt 
az ívet a sportág, amit meg-
érdemelt volna. A  fejlődés vi-
szont elindult, egyre erősebb, 
színvonalasabb és kiegyenlí-
tettebb a magyar bajnokság 
mezőnye. Különösen büszke 
vagyok arra, hogy a szakem-
berek a Békéscsaba tevékeny-
ségét, azt, hogy honnan indul-
tunk tíz évvel ezelőtt, az egész 
magyar röplabdázás, az egész 
magyar sportág megreformá-
lásának zászlóshajójaként te-
kintik.

– Ez a reform Békéscsabán 
miben nyilvánul meg?

– A  klub célkitűzése, hogy 
hosszú távon úgy legyünk si-
keresek nem csak hazai, ha-
nem nemzetközi porondon 
is, hogy a csapat gerincét 
az akadémián, a békéscsa-
bai utánpótlásban palléro-
zódó játékosok alkossák. Je-
lenleg is van kikre büszkének 
lennünk, hiszen a kezdő csa-
patban Molcsányi Rita és 
Glemboczki Zóra személyé-
ben két olyan meghatáro-
zó játékossal rendelkezünk, 
akik itt születtek, itt nőttek 
fel, itt lettek röplabdázók. Ők 
a magyar röplabdázás leg-
jobbjai között vannak an-
nak ellenére, hogy még nem 
ilyen körülmények között 
váltak meghatározó játéko-
sokká. Molcsányi Rita példá-
ul a Szent László utcai iskola 
mini tornatermében kezdte a 
pályafutását, és onnan nőtte 
ki magát arra a szintre, hogy 
ma Európa top bajnokságai-
ba hívják.

– A csabaiak bíznak benne, 
hogy nem hallgat a hívó szó-
ra…

– Nem hagyja itt a BRSE-t, 
mert neki van egyfajta külde-
téstudata. Ebben a városban 
akar élni, itt akar dolgozni, 
és ez egy jó példa. Az ő élete, a 
pályafutása bizonyítja, hogy 
itt is sikeressé válható vala-
ki. Nem kell innen elmenni, 
Békéscsabán is elérhetjük az 
álmainkat. Ezek nagyon jó 

példák, ugyanakkor tény: ah-
hoz, hogy hazai és nemzet-
közi porondon is sikeres le-
gyünk, egyelőre szükségünk 
van a hiányposztokon a lé-
giósokra. Szerencsére egyre 
többen jönnek röplabdázni, 
ma már több mint háromszá-
zan sportolnak a BRSE után-
pótlásában, és a munkának 
látszódnak az eredményei. 
Az elmúlt évek legeredmé-
nyesebb utánpótlás bázisává 
váltunk. Az előző szezonban 
minden korosztályban or-
szágos döntőt játszottunk, és 
többet meg is nyertünk.

– Milyen hosszútávú koncep-
ció vezérli ezt az építkezést, 
munkát?

– Először sikeres lett a fel-
nőtt csapat, majd kialakult a 
tömegbázis, de nem volt meg-
felelő minőségű körülmény 
az edzésekhez. Ezért megál-
modtuk a Békéscsabai Röp-
labda Akadémia projektet. 
Most már rendelkezünk tö-
megbázissal, infrastruktú-
rával és megtörtént az aka-
démia akkreditációja is. 
A  következő célunk az, hogy 
államilag akkreditált akadé-
miává váljunk. Hosszútávon 
van egy olyan víziónk, hogy 
hétről hétre akár a világ leg-
jobb csapatait lássuk vendé-
gül a megújult békéscsabai 
sportlétesítményekben, és a 
BRSE csapatának a gerincét 
az akadémián nevelkedett, 
Békéscsabához kötődő spor-
tolók alkossák.

A békéscsabai röplabda csapat győzelmi öröme Baran Ádám

Egyetlen cél az élvonalba jutás
Szárnyal az EUbility-
Group-Békéscsabai 
NKSE csapata a női 
kézilabda bajnokság 
második vonalában. 
Az alapszakaszt száz 
százalékkal teljesí-
tő együttes a Magyar 
Kupában is menetel, 
hiszen jó teljesítmény-
nyel a legjobb nyolc 
közé kerülhet a NEKA 
csapatával szemben. Az 
idei eredményekről, a 
klub filozófiájáról, és a 
célokról Paláncz György 
klubelnökkel készítet-
tünk interjút, amelyben 
kijelentette: egyetlen 
cél lebeg a csapat szeme 
előtt, mégpedig a visz-
szajutás az élvonalba.

– A békéscsabai kézilab-
dázás nagyon hosszú, és di-
cső hagyományokra tekint 
vissza. A női ág hosszú év-
tizedeken keresztül szere-
pelt az élvonalban, a nyolc-
vanas évek eleje óta csak 
kétszer fordult elő egy-egy 
évre, hogy visszaszorult a 
másod osztályba. Az ered-
ményeket tekintve – és a 
nagypályás sikereket nem 
ide sorolva – voltunk bajno-
ki ezüst- és bronzérmesek, 
valamint a Magyar Kupá-
ban harmadikak. Nagyon 
népszerű sportág a mienk, 
hiszen az utánpótlásunk-

ban megközelítőleg két-
száz gyerek sportol, akik 
közül többen bekerültek a 
korosztályos válogatottak-
ba.

– Milyen mértéken épít a 
felnőtt csapat az utánpót-
lásra?

– Fontos szempont a fel-
nőtt csapat összeállításá-
nál, hogy minél több sa-
ját nevelésű játékos tudjon 
bekerülni. Jelenleg a ti-
zenkilenc, felnőtt játéken-
gedéllyel rendelkező kézi-
labdázónkból nyolc játékos 
a saját utánpótlás nevelé-
sünkből került a felnőtt ke-
retbe. Emellett azon is dol-
gozunk, hogy minél több 
békéscsabai kötődésű játé-
kost hozzunk haza.

– Ennek a koncepciónak az 
érvényesítésében mennyire 
partner a szakmai stáb?

– Abszolút partner a szak-
mai stáb, főleg, hogy szá-
mukra is van helyi kötődés. 
A felnőtt csapat élén szin-
tén békéscsabai születésű, 
fiatal edző áll Papp Bálint 
személyében. A munkáját 
szakmai igazgatóként az a 
Mátéfi Eszter segíti, akit 
talán nem kell bemutatni 
Békéscsabán, hiszen vele 
nyert a csapat Magyar Kupa 
bronzérmet, korábban volt 
vezetőedzője az együttes-
nek.

– A jelenlegi, fiatal, saját 
nevelésű játékosokra épü-
lő keret mire lehet képes a 
világ legerősebb bajnoksá-

gaként számon tartott NB 
I-ben?

– Nagyon jó csapategység 
alakult ki, amit szem előtt 
tartva és megtartva kell 
majd erősítenünk. Szüksé-
günk lesz néhány olyan ru-
tinos kézilabdázó igazolá-
sára, akikkel megerősítve a 
jelenlegi keret képes lesz az 
élvonalbeli szereplés meg-
tartására.

– Szóba jönnek-e külföldi 
játékosok?

– Nagyon nehéz külföldi-
ek nélkül, mert nagyon ke-
vés a megfelelő játékerőt 
képviselő magyar kézilab-
dázó. Ahhoz, hogy a felju-
tás után megtartsuk az első 
osztályú tagságot, elenged-
hetetlen a külföldi játéko-

sok leigazolása. Tehát mu-
száj, de a cél továbbra is az, 
hogy főleg a békéscsabaiak-
ra támaszkodjunk.

– A költségvetésük lehe-
tőséget teremt arra, hogy 
külföldieket szerződtesse-
nek?

– A gazdálkodásunk sta-
bil, ami egy fontos köz-
gyűlési döntésnek is kö-
szönhető. A testület arról 
határozott, hogy az átme-
neti évben nem csökkenti a 
városi támogatás mértékét. 
Emellett azt is ki kell emel-
nem, Herczeg Tamás nagy 
segítséget nyújtott abban, 
hogy a források megfelelő 
mértékben álljanak a ren-
delkezésünkre.

– A másodosztályú tagság-
gal mennyire pártolt el a 
csapattól a közönség, és Ön 
szerint mennyire csábítha-
tó vissza az élvonalba ju-
tással?

– Jelenleg is hétszáz-
nyolcszáz néző jön ki egy-
egy meccsünkre. Ezzel a 
nézőszámmal az első osztá-
lyú csapatok között is a leg-
népszerűbb csapatok között 
lennénk. Ezzel együtt biz-
tos vagyok benne, hogy egy 
Fradi, vagy egy Győr elleni 
bajnokin teltházas meccset 
játszanánk. Reményeink 
szerint ez a következő baj-
nokságban meg is történik.

Csak a győztesek örömét élték át az őszi szezonban Paláncz György

A békéscsabai női kézilab-
dázás történelme – amen�-
n�iben a nag�pál�ás múl-
tat is fig�elembe vesszük 
– legalább 75 éves múltra 
tekint vissza. Az 1946-os, 
és az 1948-49-es országos 
bajnokságban is második 
hel�en végzett a békéscsa-
bai nag�pál�ás csapat. Eb-
ben az eg�üttesben ol�an 
klasszisok szerepeltek, 
mint Hámori Ildikó, Balázs 
Judit és Laurin�ecz Kata-
lin. Ők hárman tagjai vol-
tak az első nag�pál�ás vi-
lágbajnokságon 1949-ben 
aran�érmet n�ert mag�ar 
válogatottnak is.
Eg� tíz évvel ezelőtt készült 
interjúban Laurin�ecz Ka-
talin elmondta, hog� a sta-
tisztikai adatokban nem 
mindenhol lelhető fel a 
neve, mert a világbajnok-
ság előtt a vezetők közöl-
ték vele, csak akkor szere-
pelhet a válogatottban, ha 
mag�arosítja a nevét. Íg� a 
világbajnokságon Loson-
czi Katalin néven szerepelt. 
Ug�anakkor a békéscsabai 
röplabdázás korabeli jeg�-
zőkön�veiben megtalálható 
a Laurin�ecz Katalin név. A 
korábbi kapus, akit a szur-
kolók „Fekete Párducként” 
emlegettek, második g�er-
meke megszületése után 
visszavonult, de hián�zott 
számára a mozgás, íg� visz-
szatért a pál�ára, de a röp-
labdásokhoz. Tíz évet ját-
szott a békéscsabai csapat 
tagjaként a mag�ar bajnok-
ság második vonalában.
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Szavazzon a Közösség-díjra!
Békés megye 1. sz. válasz-
tókerületének országgyűlé-
si képviselőjeként 2021-ben 
hagyományteremtő szán-
dékkal kitüntető díjat ala-
pítottam a választókerület 
településein (Békéscsaba, 
Csabaszabadi, Csorvás, Ge-
rendás, Kétegyháza, Két-
soprony, Kondoros, Sza-
badkígyós, Telekgerendás, 
Újkígyós) működő civil 
szervezetek, közösségek te-
vékenységének elismerésé-
re. Településenként évente 
1 db díj adományozható.

A „Közösség-díj”-at az 
adott településen műkö-
dő közösségek (jogi szemé-
lyiséggel rendelkező civil 
szervezetek, jogi személyi-
séggel nem rendelkező kö-
zösségek) közül az kaphat-

ja, amely az előző évben a 
legtöbbet tette az alábbi te-
rületek valamelyikén: kul-
túra, közművelődés, hagyo-
mányőrzés, sport, képzés, 
ismeretterjesztés, tele-
pülésfejlesztés, közösség-
fejlesztés, szociális te-
vékenység, környezet- és 
természetvédelem, polgári 
védelem.

2022-ben ismét meghir-
detem a Közösség-díjat, 
amelyre 2022. február 1. és 
február 28 között adhatják 
le szavazataikat online fe-
lületen és papír alapú szava-
zással. 

A díjak átadására minden 
évben március hónapban ke-
rül sor. 

Egy személy csak egy sza-
vazatot adhat le kizárólag az 

állandó lakcíme szerinti te-
lepülésen működő közösség-
re. A szavazólapon/inter-
netes felületen a szavazatot 
leadó személy köteles megad-
ni nevét, állandó lakcíme sze-
rinti települését (utca, ház-
szám nélkül) és életkorát. 
A díj meghirdetése és a sza-
vazás részletei az inter-
neten, a helyi Polgármes-
teri Hivatalokban és a 
helyi nyomtatott médiá-
ban kerülnek közzétételre. 
Az adományozott díj: 60 ezer 
Ft pénzjutalom, valamint ok-
levél, mely tartalmazza a „KÖ-
ZÖSSÉG-DÍJ” megnevezést, 
továbbá a díjazott közösség 
nevét, a település nevét, ahol a 
közösség működik és a díj ado-
mányozásának évszámát.

Herczeg Tamás

A s ze retet t ürelm es , jósá gos; a s ze retet n e m ir igykedik , 
a s ze retet n e m ké rkedik , n e m f uvalkodik . 

Ne m v i selkedik bántóan , n e m ke res i a m a ga h a s z n át , 
n e m ge r jed h ara gra , n e m ró ja fel  a ross zat!

Ne m ö r ül a h ami ssá gn ak , d e együt t ö r ül a z iga zsá ggal . 
Min d e nt elfed e z ,  min d e nt hi s z ,  min d e nt re m él ,  min d e nt elt ű r. 

A s ze retet soh a el n e m múlik

( Pál el ső l e vel e a ko r inthu s iakh oz 13 , 4 - 8 .)

Pá l a Postol g on dol atáva l k í vá nok jó egész séget, 
szer etettelj es, á ldott k a r ácson y t 

és boldog új eszten dőt!

 Herczeg Tamá s
 B ékéscsaba o rs zá ggy ű l és i ké p v i sel ő je

Recept
Karácsonykor az ünnepi 
menü elmaradhatatlan tar-
tozéka bejgli, de a háziasszo-
nyok előszeretettel készí-
tenek más süteményeket is. 
Ehhez adunk egy receptet, 
aminek az elkészítése nem 
igényel cukrász tanulmányo-
kat, a végeredmény mégis 
ellenállhatatlanul finom. 
A receptet úgy adjuk közre, 
ahogy a gerlai Juliska néni 
elmondta a sütemény elké-
szítését.

Juliska néni 
diós sütemén�e 
A SÜTEMÉNY TÉSZTÁJA: 8 
da rab tojás fehérjét habos-
ra verjük, utána hozzáadjuk a 
8 darab tojás sárgáját, 24 dkg 
porcukrot, 24 dkg darált dió-
belet, 1/2 tasak sütőport, és 12 
dkg lisztet. A jól elkevert hoz-
závalókat papírral bélelt tep-
sibe öntjük, és közepes hőfo-
kú sütőben sütjük. Sütés után 
kiborítjuk és hagyjuk kihűlni.
KRÉM: 3 kanál lisztet (nem 
púpos), 3 dl tejet és három ka-
nál cukrot (csapott kanál) 
összekeverünk, majd azt sű-
rűre főzzük. Hozzáadunk 2 
csomag vaníliás cukrot, és ha 
tejesen kihűlt, 1 csomag Ráma 
margarint keverünk bele. Az 
egész masszát habosra kever-
jük, utána a már kihűlt tésztá-
ra kenjük egyenletesen. Tete-
jére csoki mázt teszünk.
HOZZÁVALÓK:
• 8 db tojás
• kb. 20-25 dkg liszt
• 24 dkg porcukor
•  3 csapott kanál 

krisztálycukor
• 24 dkg darált dióbél
• 3 dl tej
• 1/2  tasak sütőpor
•   2 csomag vaníliás cukor
•   1 csomag Ráma margarin 

(25 dkg)
•  1 tábla étbevonó (ízlés sze-

rint lehet több is.)

Büszke Tehetség-díjasok
A 2020-ban alapított Te-
hetség-díjat első ízben 
Békéscsabán Sprőber 
Hanna és Viczián Vivien 
vehette át. A névsor 
ebben az évben Kiss 
Kornéllal, Nagy Georgi-
na Magdolnával és Te-
lek Boglárkával bővült. 
Az elismerést Herczeg 
Tamás, Békéscsaba 
országgyűlési képvise-
lője azzal a szándékkal 
alapította, hogy kifejez-
ze elismerését és tisz-
teletét azon nyolcadik 
osztályos tanulók előtt, 
akik tanulmányi ered-
ményükkel, példamuta-
tásukkal, és az élet más 
területén, a művészet-
ben, vagy a sportban is 
kiemelkedő eredményt 
elérve korosztályuk 
legkiválóbbjai.

Három diák vehette át idén 
a Tehetség-díjat, akik kö-
zül Kiss Kornél Gábor az or-
szágos angol nyeli tanulmá-
nyi versenyen a legjobbnak 
bizonyult, emellett anya-
nyelvi és matematika or-
szágos versenyeken is szép 
helyezést ért el. Kornél na-
gyon meglepődött, ami-
kor más díjakkal együtt ezt 
az elismerést is átvehette. 
Szep tem ber től az Andrássy 
Gyula Gimnáziumban foly-
tatja a tanulmányait, ahol 
remekül érzi magát, mint 
fogalmazott: „szuper” kö-
zösségbe került. Határozott 
hosszú távú céljai vannak, 

az iskolák elvégzése után 
közforgalmi pilótaként sze-
retne dolgozni.

Telek Boglárka a Szeberé-
nyi Gusztáv Adolf Általános 
Iskola és Gimnázium diák-
jaként a nyolc év alatt vé-
gig kitűnő volt a tanulmányi 
eredménye, emellett röplab-
dázóként a BRSE korosztá-
lyos csapatainak tagjaként 
a bajnokságban is szép sike-
reket ért el. Az általános is-
kola befejezése után hű ma-
radt az iskolájához, hiszen 
az evangélikus gimnázi-
umban tanult tovább. A Te-
hetség-díj átadása után el-
mondta, hogy korábban 
nem hallott erről a díjról, 
így őszinte meglepetéssel 
és örömmel vette át. Mint 
fogalmazott, nagyon jó ér-
zés volt, hogy a szülei büsz-
kék voltak rá. Reméli ezzel 

a díjjal az öccsének is példát 
mutat, és ösztönzi. A tan-
évkezdés új osztályfőnököt, 
új osztálytársakat hozott, 
de úgy érzi remek közös-
ség alakult ki. A tanulással 
kapcsolatban megjegyezte, 
hogy a korábbiakhoz képest 
más tanulási technikát kell 
alkalmaznia, mert főleg az 
érettségi tárgyak esetében 
már mélyebb és strukturál-
tabb tudásra van szükség. 
Az érettségi után ügyvédi, 
vagy orvosi pályát válasz-
tana, de még nem döntött. 
Abban viszont határozott, 
hogy az előtte álló négy év-
ben a maximumot kell ki-
hoznia magából, és ezeknek 
a szakterületeknek az elsa-
játítása komoly erőfeszíté-
seket igényel.

Nagy Georgina Magdol-
na a Belvárosi Általános 

Iskola és Gimnázium vég-
zőseként nyerte el a Te-
hetség-díjat. Tanulmányi 
eredményei mellett osz-
tályának, közösségének a 
„lelke” volt, és példaértékű 
magatartása, kedvessége, 
figyelmessége és szerény-
sége mellett a kaligráfia te-
rületén is bizonyította te-
hetségét. Tanulmányait az 
Evangélikus Gimnázium-
ban folytatja, ahol elfogadó, 
baráti közösségbe került. 
Véleménye szerint a taná-
rain látszódik, hogy sze-
retik a munkájukat és tár-
gyukat, így ez számára is 
lendületet, nagyobb kedv-
vel megy az órákra. Leg-
inkább a szociális terüle-
tek érdeklik, szívesen lenne 
mentálhigiénés szakember, 
szakasszisztens, vagy szo-
ciális munkád.

Nagy Georgina Magdolna Kiss Kornél Gábor Telek Boglárka

A 2021. év 
díjazottjai
A 2020-ban alapított Tehet-
ség-díj mellett Herczeg Ta-
más országg�űlési képviselő 
2021-ben további három elis-
merést hívott életre, amel�ek-
kel a hel�i közösségeket, ci-
vil szervezeteket, valamint az 
átlagosnál nehezebb hel�ze-
tű fiatalok sikereit ismerte el. 
A díjakhoz oklevél és a képvi-
selő adózott jövedelméből fel-
ajánlott pénzjutalom jár.
TEHETSÉG-DÍJ:
•  Kiss Kornél (Petőfi Utcai 

Általános Iskola)
•  Nag� Georgina (Belvárosi 

Általános Iskola)
•  Telek Boglárka (Evangéli-

kus Általános Iskola)
KÖSZÖNET-DÍJ:
•  Békéscsabai Bartók Béla 

Veg�eskar
•  Lencsési Közösségi Ház 

Mohács� Mát�ás Kertba-
rátok Köre

KÖZÖSSÉG-DÍJ:
•  Patrióta Eg�esület
ESÉLY-DÍJ:
•  Feigl Rebeka (Szeberén�i 

Gusztáv Adolf Evangéli-
kus Gimnázium tanulója)

•  Ale Patrícia (G�ulai Ku-
t�ás Agilit� Szabadidő 
Sportklub tagja)

•  Gábor Noel (Esél� Peda-
gógiai Központ EGYMI ta-
nulója)

•  Forrás Mihál� (Budapes-
ti Műszaki Eg�etem ta-
nulója)

•  Kozma Zoltán (Marzek-
Kner Packaging dolgozója)


